
Rada Miasta Racibórz

Protokół Nr XXVIII/21
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 27 stycznia 2021 r. 

Obrady rozpoczęto 27 stycznia 2021 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 00:19 dnia 4 lutego 
2021r. W posiedzeniu wzięło udział 23 radnych. Lista obecności radnych stanowi zał. Nr 1 do 
protokołu.

Numery podjętych uchwał:

1. Uchwała Nr XXVIII/373/2021 w sprawie odwołania Przewodniczącego Rady Miasta Racibórz.
2. Uchwała Nr XXVIII/374/2021 w sprawie szczegółowych zasad, sposobów i trybu udzielania

ulg  w  spłacie  należności  pieniężnych  mających  charakter  cywilnoprawny  przypadających
Gminie  Racibórz  oraz  gminnym  :  jednostkom  budżetowym,  zakładom  budżetowym
i instytucjom kultury, a także wskazania organów do tego upoważnionych.

3. Uchwała  Nr  XXVIII/375/2021  w  sprawie  uchwalenia  wieloletniego  planu  rozwoju
i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych na lata 2021-2024 na terenie Miasta
Racibórz.

4. Uchwała  Nr  XXVIII/376/2021  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  prawa  własności
działek położonych w Raciborzu przy ul. Katarzyny.

5. Uchwała  Nr  XXVIII/377/2021  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  trybie
bezprzetargowym  na  rzecz  użytkownika  wieczystego  nieruchomości  gruntowej  położonej
w Raciborzu przy ul. Opawskiej.

6. Uchwała Nr XXVIII/378/2021 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego
trybu zawarcia umów dzierżawy części nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Włoskiej
i Nowy Zamek.

7. Uchwała Nr XXVIII/379/2021 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Brzezie w Raciborzu.

8. Uchwała Nr XXVIII/380/2021 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Markowice w Raciborzu.

9. Uchwała Nr XXVIII/381/2021 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Miedonia w Raciborzu.

10. Uchwała Nr XXVIII/382/2021 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Ocice w Raciborzu.

11. Uchwała Nr XXVIII/383/2021 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Płonia w Raciborzu.

12. Uchwała Nr XXVIII/384/2021 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Proszowiec – Stara Wieś w Raciborzu.

13. Uchwała Nr XXVIII/385/2021 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
dla terenów zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych Studzienna i Sudół w Raciborzu.

14. Uchwała  Nr  XXVIII/386/2021  w  sprawie  wyboru  ławników  wyborach  uzupełniających  na
kadencję w latach 2020 – 2023.

15. Uchwała Nr XXVIII/387/2021 w sprawie zmiany Uchwały Nr I/8/2018 Rady Miasta Racibórz
z  dnia  21  listopada  2018 r.  w sprawie  ustalenia  składów osobowych  komisji  Rady Miasta
Racibórz.

16. Uchwała  Nr  XXVIII/388/2021  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  działalność  Dyrektora
Miejskiego Zarządu Budynków w Raciborzu.

17. Uchwała  Nr  XXVIII/389/2021  w  sprawie  przekazania  petycji  wielokrotnej  dotyczącej
masowych szczepień przeciwko wirusowi SARS-CoV-2.

18. Uchwała Nr XXVIII/390/2021 w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia.
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19. Uchwała Nr XXVII/391/2021 Uchwała Budżetowa Miasta Racibórz na 2021 rok. 
20. Uchwała Nr XXVII/392/2021 w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 
21. Uchwała Nr XXVII/393/2021 w sprawie w sprawie złożenia zawiadomienia o podejrzeniu 

popełnienia przestępstwa. 

Uczestnicy sesji z ramienia urzędu miasta i jednostek organizacyjnych miasta:

− Prezydent Miasta Dariusz Polowy
− Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny
− Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk
− Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
− Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomości Małgorzata Rudnicka – Głowińska
− Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
− Naczelnik Wydziału Edukacji  Krzysztof Żychski 
− Naczelnik Wydziału Promocji, Kultury i Turystyki Karolina Kunicka
− Rzecznik Prasowy Lucyna Siwek
− Dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków w Raciborzu Andrzej Migus
− Wiceprezes Spółki Wodociągi Raciborskie Stanisław Janik 
− Radca Prawny Marek Harz
− Radca Prawny Piotr Janas 

Lista gości obecnych ma sesji:

− Rektor Państwowej Wyższej Szkoły Zawodowej w Raciborzu dr Paweł Strózik

1. Otwarcie sesji, przedstawienie porządku obrad, głosowanie ewentualnych zmian.

− Otwarcia XXVIII sesji dokonał Przewodniczący Rady Miasta Leon Fiołka, powitał zebranych 
radnych, prezydenta miasta, zastępców prezydenta miasta, pracowników urzędu oraz 
mieszkańców korzystających z transmisji internetowej, a także media oraz poinformował, że 
sesja została zwołana na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym z 
zastosowaniem niezbędnego reżimu sanitarnego. Sesja jest nagrywana i transmitowana. 
Następnie stwierdził, że aktualnie na sesji jest obecnych 22 radnych, Rada jest więc władna do 
podejmowania uchwał. Następnie przedstawił wniosek o zmianę porządku obrad przesłanego 
radnym poprzez dodanie do porządku obrad następujących punktów i projektów uchwał:
20. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu 
Budynków w Raciborzu.
21. Uchwała w sprawie przekazania petycji wielokrotnej dotyczącej masowych szczepień 
przeciwko wirusowi SARS-CoV-2.
22. Uchwała w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia.
23. Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2021 rok.
Zapytał także czy są jakieś inne uwagi i wnioski o zmianę porządku obrad.  

− Radna Anna Szukalska zgłosiła wniosek aby pkt. 6 – Uchwała Budżetowa Miasta Racibórz na 
2021 rok oraz pkt 7. Uchwała w sprawie wieloletniej prognozy finansowej przesunąć na koniec 
sesji przed punkt Wolne wnioski i informacje.  

− Radny Marcin Fica zapytał w jaki sposób będą głosowane autopoprawki do Uchwały 
Budżetowej.

− Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że autopoprawki będą głosowane każda osobno przed 
ostatecznym zatwierdzenie budżetu.

− Radny Marcin Fica wniósł o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały o wyborze Przew. 
Komisji RGBIF (pkt 18). 

− Radna Magdalena Kusy poprosiła radnych o przemyślenie sprawy wycofania z porządku obrad 
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uchwały dotyczącej wyboru przewodniczącego Komisji RGBiF. Wskazała, że 
przewodniczącego tej komisji nie ma już od dłuższego czasu i wydaje się to być nie do końca 
odpowiedzialne działanie. Mogą zdarzyć się różne sytuacje losowe i wtedy ta komisja nie 
będzie mogła się odbyć. Wskazała, że był czas na zastanowienie się nad kandydatami, dlatego 
też poprosiła o pozostawienie tej uchwały w porządku obrad.  

− Radna Anna Wacławczyk poprosiła aby wziąć odpowiedzialność za ten wybór.  
− Przew. RM Leon Fiołka zarządził oddzielne głosowania zgłoszonych wniosków:

Głosowano wniosek w sprawie:
przyjęcia zmian w porządku obrad zaproponowanych przez Przewodniczącego Rady. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin,
Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, 
Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Henryk Mainusz

Głosowano wniosek w sprawie:
przyjęcia zmian porządku obrad zaproponowanych przez radną Annę Szukalską. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał 
Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Justyna 
Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (4)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Ludmiła Nowacka
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Jarosław Łęski, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk

Głosowano wniosek w sprawie:
przyjęcia zmiany porządku obrad zaproponowanej przez radnego Marcina Ficę - zdjęcie z 
porządku obrad uchwały o wyborze Przew. Komisji RGBiF. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (14)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał 
Kuliga, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Paweł 
Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (7)
Leon Fiołka, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Anna Ronin, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Krystyna Klimaszewska, Ludmiła Nowacka

Rada przyjmując powyższe wnioski ustaliła następujący porządek obrad:
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1. Otwarcie sesji, przedstawienie porządku obrad, głosowanie ewentualnych zmian.
2. Przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Współpraca z Państwową Wyższą Szkołą Zawodową w Raciborzu.
4. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
5. Uchwała w sprawie odwołania Przewodniczącego Rady Miasta Racibórz.
6. Uchwała w sprawie szczegółowych zasad, sposobów i trybu udzielania ulg w spłacie należności

pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Racibórz oraz 
gminnym : jednostkom budżetowym, zakładom budżetowym i instytucjom kultury, a także 
wskazania organów do tego upoważnionych.

7. Uchwała w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i kanalizacyjnych na lata 2021-2024 na terenie Miasta Racibórz.

8. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działek położonych w 
Raciborzu przy ul. Katarzyny.

9. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym na rzecz 
użytkownika wieczystego nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy ul. Opawskiej.

10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umów 
dzierżawy części nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Włoskiej i Nowy Zamek.

11. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Brzezie w Raciborzu.

12. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Markowice w Raciborzu.

13. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Miedonia w Raciborzu.

14.  Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Ocice w Raciborzu.

15. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Płonia w Raciborzu.

16. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Proszowiec – Stara Wieś w Raciborzu.

17. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych Studzienna i Sudół w Raciborzu.

18. Uchwała w sprawie wyboru ławników wyborach uzupełniających na kadencję w latach 2020 – 
2023.

19. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr I/8/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 21 listopada 
2018 r. w sprawie ustalenia składów osobowych komisji Rady Miasta Racibórz.

20. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu 
Budynków w Raciborzu.

21. Uchwała w sprawie przekazania petycji wielokrotnej dotyczącej masowych szczepień 
przeciwko wirusowi SARS-CoV-2.

22. Uchwała w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia.
23. Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2021 rok.
24. Uchwała Budżetowa Miasta Racibórz na 2021 r.:

1) odczytanie opinii Komisji Rady Miasta i wniosków radnych,
2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach,
3) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie,
4) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.

25. Uchwała w sprawie wieloletniej prognozy finansowej.
26. Wolne wnioski i informacje.
27. Zakończenie sesji.

2. Przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady Miasta Racibórz.

− Przew. RM Leon Fiołka przedstawił wniosek radnego, który w pisemnej formie poprosił o 
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korektę w punkcie 18 (wolne wnioski i informacje): 
„Po zdaniu: Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner przekazał, że nie widzi dalszych 
chętnych do dyskusji, zamyka więc obrady sesji.” proszę o dopisanie: Wypowiedziana została 
pełna treść § 41 ust. 1 Statutu świadczącego o zamknięciu sesji. Zdanie: W trakcie zamykania 
sesji radny Henryk Mainusz przekazał, […] proszę zmienić na: Po zamknięciu sesji radny 
Henryk Mainusz przekazał, […] . Po zdaniu: Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner 
poprosił o przygotowanie głosowania proszę o dopisanie po przecinku, po czym została 
wznowiona dyskusja w punkcie "Wolne wnioski i informacje". Następnie przy braku innych 
wniosków i uwag zarządził głosowanie protokołu z uwzględnieniem zgłoszonych poprawek 
przez radnego Jarosława Łęskiego. 
Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady Miasta Racibórz z uwzględnionymi poprawkami. 
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 11, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (12)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska, 
Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (11)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał 
Kuliga, Mirosław Lenk, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski

3. Współpraca z Państwową Wyższą Szkołą Zawodową w Raciborzu.

− Rektor Państwowej Wyższej Szkoły Zawodowej w Raciborzu dr Paweł Strózik przedstawiając 
informacje o uczelni przekazał, że uczelnia obecnie realizuje 4 projekty z wykorzystaniem 
środków UE. Pierwszym jest Zintegrowany Program PWSZ w Raciborzu. Drugi to utworzenie 
Monoprofilowego Centrum Symulacji Medycznej jako program rozwojowy kierunku 
pielęgniarstwo. Trzecim jest projekt „PWSZ uczelnia otwartą dla osób ze specjalnymi 
potrzebami edukacyjnymi”. Czwarty projekt to „Zarządzanie i kompetencje filarami 
zintegrowanego programu rozwoju PWSZ w Raciborzu”. Dalej przekazał, że uczelnia 
pozyskała ostatnio dodatkową subwencję oświatową, która zostanie wykorzystana na 
rewitalizację sal wykładowych i unowocześnienie uczelni. Łącznie więc projekty te to około 21 
mln zł. Projekty te będą realizowane do 2023 roku. W zakresie planów na przyszłość wskazał 
na 4 filary: rozwój ukierunkowany na studenta, nieustanna poprawa warunków bezpieczeństwa, 
montaż odnawialnych źródeł energii i termomodernizacja budynku uczelni oraz domu studenta. 
Dalej przekazał, że wezwaniami dla uczelni będzie ukierunkowanie na studenta: studia, koła 
studenckie; utrzymanie liczby studentów; doskonalenie i pozyskiwanie kadry dydaktycznej i 
administracyjnej; utrzymanie bazy  uczelni i jej rozwój; rozbudowa kontaktów krajowych i 
międzynarodowych. W zakresie współpracy przekazał, że wpisuje się ona w dwa hasła 
„Uczelnia widoczna w mieście i Miasto widoczne w uczelni”. W zakresie współpracy uczelni z 
urzędem miasta wskazał na procesy automatyzacji i informatyzacji, którym jednym z 
elementów jest „Książkomat” dedykowany do współpracy z systemem bibliotecznym. Uznał, że
taki książkomat byłby wspaniałą i widoczną formą wykorzystania dotacji urzędu miasta. Dodał, 
że koszt takiego urządzenia na 19 skrytek to 93.000 zł.  Dalej podziękował za dotychczasowe 
wsparcie uczelnie przez miasto.  W zakresie innej jeszcze współpracy wymienił sprawną 
komunikację z komórkami promocyjnymi, wykorzystanie domu studenta na potrzeby lokalnych
eventów, rozbudowę sieci kontaktów, uroczyste obchody 20 – lecia uczelni.         

− Radny Piotr Klima podziękowała rektorowi za zorganizowanie w dniu wczorajszym wizyty 
radnych na uczelni. Następnie zapytał o możliwość organizowania przez uczelnie różnego 
rodzaju kursów i szkoleń dla przyszłych radnych i obecnych radnych. Dalej zapytał czy 
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rozważano wprowadzenie systemu podziękować dla przedsiębiorców zatrudniających 
absolwentów uczelni. 

− Rektor PWSZ przekazał, że w zakresie wszelkiego rodzaju kursów i szkoleń to oczywiście 
uczelnia może je organizować i to zapewne powinno ulec poprawie. Dalej wskazał, że mając 
szerokie kontakty uczelnia może też zaprosić do współpracy inne osoby tak aby sprostać 
zapotrzebowaniu na tego typu szkolenia ze strony radnych. W zakresie interesariuszy przekazał,
że każdy z wydziałów tworzy takie zespoły, które są polem do wymiany doświadczeń, jest to 
też miejsce gdzie ci przedsiębiorcy z różnych branż mogą się poznawać i wymieniać 
doświadczenia. Następnie jako przykład wymienił wydarzenie w którym 13 studentów 
pokazywało swoje projekty, wówczas to na sali było 22 przedstawicieli biznesu. 

− Radna Justyna Henek-Wypior zapytała, które kierunki cieszą się największym 
zainteresowaniem i jakie kierunki uczelnia zamierza jeszcze otworzyć. 

− Rektor PWSZ przekazał, że obecnie nie zauważa aby jakieś kierunki miały niską frekwencję. 
Prym oczywiście wiodą kierunki inżynierskie. Dodał jednak, że praktycznie wszystkie obecne 
kierunki mają nabory zgodne z oczekiwaniami. Gdy chodzi o przyszłość to przekazał, że marzy 
mu się rozwój kierunków paramedycznych, takich jak ratownictwo medyczne, położnictwo, 
dietetyka i fizjoterapia.  Podkreślił jednak, że uczelnia już 11 miesięcy jest w okresie pandemii 
co znacząco zmienia perspektywy, trudno w takich warunkach badać zapotrzebowanie rynku.   

− Radna Justyna Henek-Wypior zapytała jakie jest obłożenie domu studenta. 
− Rektor PWSZ przekazał, że w chwili obecnej jest udostępnione 65 miejsc. Podkreślił, że dom 

studenta wymaga remontu tak aby mogło tam przebywać 400 studentów. Uczelnia złożyła 
wnioski w tej sprawie i oczekuje na odpowiedzi. W tej chwili w domu studenta przebywa 41 
osób.   

− Radna Krystyna Klimaszewska podziękowała za wczorajsze przyjęcie i oprowadzenie radnych 
po uczelni. Następnie wskazała, że pomysł z książkomatem może pomóc uczelni ale być i 
wizytówka rady. Do tej pory miasto co roku wspierało uczelnię kwotą 60.000 zł. W tym roku 
dobrze byłoby aby przeznaczyć kwotę 93.000 zł. Zapytała więc prezydenta miasta czy radni 
mogą liczyć na te brakujące w budżecie 33.000 zł.

− Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że taka zmiana będzie możliwa do przygotowania 
na przyszłą sesję w miesiącu lutym.   

4. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

− Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy  przedstawił  bieżącą  realizację  uchwał  Rady  Miasta
poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta
obecnej  kadencji.  Przedmiotowe  informacje  stanowią  zał.  Nr  2 do  protokołu.  Następnie
przedstawił informacje o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między sesjami. Lista
omówionych wydarzeń stanowi  zał. Nr 3 do protokołu. Na koniec przypomniał, że w lutym
rusza nabór wniosków na wymianę starych źródeł ciepła. Namawia też wszystkich radnych do
aktywnego udziału w pracach nad strategia rozwoju miasta. Prace rozpoczną się od otwartego
spotkania z mieszkańcami w trybie on-line w dniu 16 lutego o godz. 16:00. Informacja o linku
do spotkania będzie dostępna na stronie strategia.raciborz.pl . 

5. Uchwała w sprawie odwołania Przewodniczącego Rady Miasta Racibórz.

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że szefowie dwóch klubów zaproponowali mu złożenie 
dymisji, gdyż w ich ocenie nie reprezentuje rady lecz prezydenta i w ich opinii byłoby to 
honorowe odejście z funkcji przewodniczącego. Takiej formy nie zaakceptował i tym bardziej 
nie może zgodzić się z twierdzeniem, że jest reprezentantem prezydenta. Stwierdził więc po 
pierwsze, że razem tworzymy organy samorządu, pracując dla dobra naszej wspólnoty 
samorządowej, a tym samym musimy współpracować i tylko współpraca była jego naczelnym 
zadaniem, choć wiadomym jest to, że klub do którego należy jest zapleczem panów 
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prezydentów. Po drugie starał się wypełnić wynikające z ustawy o samorządzie gminnym i 
statutu miasta, wyraźnie zapisane obowiązki przewodniczącego, czyli organizować pracę rady  
(co precyzuje nasz statut w par 16 - zwoływać sesje, ustalać porządek obrad i czuwać nad 
zapewnieniem warunków niezbędnych do wykonywania przez radnych mandatu) oraz 
prowadzić obrady (przewodniczyć obradom, czuwać nad porządkiem na sali obrad, zarządzać i 
przeprowadzać głosowanie nad projektami uchwał oraz podpisywać uchwały rady i protokoły 
sesji). W wyniku pandemii należało dodatkowo zapewnić bezpieczne przeprowadzenie obrad  
dla radnych i otoczenia. W tym miejscu podziękował informatykom urzędu, którzy skutecznie 
się do tego przyczynili. Podkreślił też to, że byliśmy pierwszą radą, która zgodnie z przepisami i
obowiązującymi wymaganiami pracowała bez naruszania prawa. Wskazał więc, że w praktyce 
tych obowiązków jest wcale nie mało, a można by powiedzieć dość sporo. Po trzecie jako radny
i przewodniczący zawsze kierował się interesem naszych mieszkańców, czego niestety nie da 
się powiedzieć zawsze i o wszystkich  Oczywiście zdarzyły mu się też wpadki, ale tylko ten co 
nic nie robi się nie myli. Wystarczy powrócić do protokołu z ostatniej sesji aby się przekonać ile
odstępstw od wymagań ustawowych i statutowych musiał korygować, zwracając uwagę 
osobiście albo poprzez prawników i kierować obrady na właściwe tory. Na koniec wypowiedzi 
przekazał prowadzenie obrad Wiceprzewodniczącemu Rady Marianowi Czernerowi. 

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner przekazał, że aby przeprowadzić głosowanie tajne 
niezbędne jest powołanie komisji skrutacyjnej. 

 Radny Jarosław Łęski wskazał, że w projekcie uchwały brak jest merytorycznego uzasadnienia. 
Zapytał więc czy zostanie to uzupełnione. Dalej wskazał, że w porządku obrad nie ma uchwały 
w sprawie wyboru nowego przewodniczącego rady. Będzie to więc skutkowało brakiem 
przewodniczącego, co ma w tej chwili też miejsce w Komisji RGBiF.  

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że przed głosowaniem tej uchwały chciałaby znać 
propozycje osób na stanowisko przewodniczącego rady. Dalej za nieodpowiedzialne uznała 
takie działanie, że złożono wniosek o odwołanie przewodniczącego ale nowo powstała koalicja 
nie przedstawiła swojego kandydata na to stanowisko. Dodała, że jej klub radnych takiego 
kandydata ma i może go zaprezentować. W zakresie komisji budżetu można by jeszcze przyjąć, 
że gdy się coś wydarzy to komisja ta się nie odbędzie. W przypadku jednak braku 
przewodniczącego rady i jakiś nieprzewidzianych zdarzeń nie będzie można zwołać kolejnej 
sesji. Dobrze więc aby wnioskodawcy przedstawili swojego kandydata na przewodniczącego, 
tym bardziej, że ma to być przewodniczący całej rady.   

 Radna Anna Szukalska zaapelowała aby radna Zuzanna Tomaszewska nie kłamała, twierdząc, 
że jest nowa koalicja, bo ona nic o tym nie wie. Dalej przekazała że do jej klubu nie zwrócono 
się z zapytaniem o nowego przewodniczącego, a ponieważ takiej dyskusji nie było z nikim, nie 
ma też dzisiaj takiej propozycji. Dalej wskazała, że uzasadnienie jest i przekazała, że te 
argumenty zostały przedstawione bezpośrednio przewodniczącemu rady. Natomiast ze strony 
jej klubu to pojawiało się to już od jakiegoś czasu, chodzi o brak faktycznej współpracy z radą 
miasta. Wskazała, że nie wynikało to ze złośliwości ale z własnej interpretacji tego, że 
przewodniczący rady jest podporządkowany prezydentowi miasta. Dalej wskazała, że są to dwa 
samodzielne organy, stąd radni nie mogli się z tym zgodzić. Dodała, że było to już zgłaszane 
gdy jej klub był w koalicji. Dalej wskazała, że z czasem to się pogłębiało. Dla przykładu 
przedstawiła temat pracy nad statutem, który miał zostać przygotowany ale do tej pory tego 
statutu radni nie doczekali się. Generalnie więc chodzi o równość w reprezentowaniu na 
zewnątrz i brak realnej współpracy i rozmów.   

 Radna Zuzanna Tomaszewska (Ad Vocem) przekazała, że nie ma potrzeby patrzeć wstecz ale 
należy  iść do przodu, więc poprosiła aby przedstawić kandydatów, najlepiej każdy z klubów. 
Tak aby przewodniczący rady został wybrany i mógł zwołać następną sesję. Poprosiła więc o 
przedstawienie kandydatów i wprowadzenie tego głosowania.  

 Radna Anna Szukalska (Ad Vocem) zacytowała § 19 obowiązującego statutu miasta: ”Do 
obowiązków Wiceprzewodniczącego Rady należy wykonywanie zadań zastrzeżonych przez 
ustawę lub statut dla Przewodniczącego Rady w razie odwołania lub przyjęcia rezygnacji 
Przewodniczącego Rady i nie wybrania w jego miejsce osoby do pełnienia tej funkcji.”. W 
związku z tym nie wie skąd te obawy, że nie wybranie przewodniczącego, nie pozwoli 
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wiceprzewodniczącemu zwoływać sesji.   
 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że w swoim czasie wysłał proponowane zmiany w statucie 

klubom radnych aby do końca listopada do nich się ustosunkować. W odpowiedzi otrzymał 
tylko pismo od radnego Jarosława Łęskiego, a pozostałe kluby tylko mówiły ale niczego nie 
napisały, prawdopodobnie żyły już zmianą przewodniczącego rady. W związku z tym tematu 
dalej nie można było procedować. Poprosił więc aby nie wmawiać nikomu, że coś hamował.     

 Radna Zuzanna Tomaszewska przyznała, że rozumie to, że wiceprzewodniczący też może 
zwołać sesję. Niemniej gdy coś się wydarzy, jakieś sprawy losowe, to wtedy rada będzie mieć 
problem. Po to właśnie mamy przewodniczącego i wiceprzewodniczącego rady, taka samo jest 
z komisjami, podobnie też jest prezydent i zastępcy prezydenta.  

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji 
poprosił o zgłaszanie kandydatów do komisji skrutacyjnej. 

 Radna Magdalena Kusy zgłosiła kandydaturę radnej Anny Wacławczyk. 
 Rany Paweł Rycka zgłosił kandydaturę radnej Justyny Henek – Wypior.
 Radna Anna Szukalska zgłosiła kandydaturę radnej Justyny Poznakowskiej.
 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner z uwagi, że nie zgłoszono innych kandydatur zapytał 

czy zgłoszone osoby wyrażają zgodę na kandydowanie. Radne Anna Wacławczyk, Justyna 
Henek – Wypior i Justyna Poznakowska wyraziły zgodę na kandydowanie. W związku z 
powyższym   zarządził głosowanie w sprawie powołania komisji skrutacyjnej w zgłoszonym 
składzie.
Głosowano w sprawie:
powołania Komisji Skrutacyjnej. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna 
Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner zarządził 15 minut przerwy w celu ukonstytuowania 
się Komisji Skrutacyjnej i przygotowania kart do głosowania. Przerwa od godz. 16:20 do godz. 
16:35.

 Po przerwie Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Anna Wacławczyk przedstawiając 
regulamin głosowania przekazała, że odwołanie przewodniczącego rady następuje na wniosek 
co najmniej ¼ ustawowego składu rady bezwzględną większością głosów w obecności co 
najmniej połowy ustawowego składu rady, w głosowaniu tajnym. Głosowanie przeprowadza 
wybrana spośród radnych Komisja Skrutacyjna. Głosowanie odbywa się za pomocą kart do 
głosowania, na których widnieje treść: Karta do głosowania tajnego w sprawie odwołania 
Przewodniczącego Rady Miasta Racibórz oraz pytania „Czy jesteś za przyjęciem uchwały w 
sprawie odwołania Przewodniczącego Rady Miasta Racibórz Leona Fiołki”. Pod tym napisem 
znajdują się 3 kratki: jedna z wyrazem „tak”, druga z wyrazem „nie”, i trzecia „wstrzymuje się”.
Komisja Skrutacyjna sporządza karty do głosowania i opatruje je  pieczęcią Rady Miasta. Radni
dokonują wyboru poprzez postawienie znaku „X” w kratce obok wyrazu „tak” opowiadając się 
w ten sposób za odwołaniem lub w kratce obok wyrazu „nie” opowiadając się w ten sposób 
przeciwko odwołaniu, lub w kratce obok wyrazu ”wstrzymuje się”, nie dokonując wyboru. 
Jeżeli radny postawi znak „X” jednocześnie w kilku kratkach, jego głos uważa się za nieważny. 
Karty wyjęte z urny niesporządzone przez Komisję Skrutacyjną, karty nieopatrzone pieczęcią 
oraz całkowicie przedarte są kartami nieważnymi. 

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner z uwagi na brak pytań zarządził głosowanie przyjęcia
regulaminu głosowania.
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Głosowano w sprawie:
przyjęcia regulaminu głosowania. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna 
Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda

 Następnie Komisja Skrutacyjna przeprowadziła głosowanie tajne.
 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner zarządził 15 minutową przerwę w obradach. Przerwa

od godz. 16:50 do godz. 17:05.
 Po przerwie Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Anna Wacławczyk przedstawiła protokół z 

przeprowadzonego głosowania tajnego. Liczba radnych Rady Miasta Racibórz obecnych na 
sesji 23, uprawnionych do głosowania 23. W głosowaniu uczestniczyło 23 radnych. Liczba kart 
wyjętych z urny 23. Liczba głosów nieważnych 0. Liczba głosów ważnych 23. Za odwołaniem 
Przewodniczącego Rady głosowało 14 radnych, przeciw odwołaniu Przewodniczącego Rady 
głosowało 7 radnych, wstrzymało się od głosu 2 radnych. Minimalna liczba głosów do 
odwołania Przewodniczącego Rady Miasta  Racibórz, zgodnie z  art. 19 ust. 4 wz. z ust. 1 u.s.g. 
wynosi  12.
Komisja stwierdziła uzyskanie wystarczającej ilości głosów, tym samym uchwała w 
sprawie odwołania przewodniczącego rady została przyjęta. 
Protokół Komisji Skrutacyjnej oraz karty do głosowania stanowią zał. Nr 4 do protokołu.

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner przekazał, że Rada podjęła Uchwałę Nr 
XXVIII/373/2020 w sprawie odwołania Przewodniczącego Rady Miasta Racibórz.

 Radny Leon Fiołka podziękował wszystkim paniom i panom radnym za współpracę. Dodał, że 
dalej będzie współpracować, niemniej teraz już w innej formie. Przekazał również 
podziękowania prezydentom miasta i pracownikom biura rady. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy wręczył radnemu Leonowi Fiołce wiązankę kwiatów (oklaski
na sali).

6. Uchwała w sprawie szczegółowych zasad, sposobów i trybu udzielania ulg w spłacie 
należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Racibórz
oraz gminnym : jednostkom budżetowym, zakładom budżetowym i instytucjom kultury, a 
także wskazania organów do tego upoważnionych.

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych
do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobów i trybu udzielania ulg w spłacie 
należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Racibórz 
oraz gminnym : jednostkom budżetowym, zakładom budżetowym i instytucjom kultury, a także
wskazania organów do tego upoważnionych po konsultacjach. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław
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Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna 
Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda

Rada podjęła Uchwałę Nr XXVIII/374/2020 w sprawie szczegółowych zasad, sposobów i trybu 
udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny 
przypadających Gminie Racibórz oraz gminnym : jednostkom budżetowym, zakładom budżetowym
i instytucjom kultury, a także wskazania organów do tego upoważnionych po konsultacjach. 

7. Uchwała w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i kanalizacyjnych na lata 2021-2024 na terenie Miasta Racibórz.

 Radny Piotr Klima przekazała, że Komisja GMOŚiBP po dyskusji pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały.

 Radna Anna Wacławczyk przekazała, że Komisja RGBiF nie opiniowała projektu 
przedmiotowej uchwały. 

 Radny Marcin Fica przekazał, że coraz większym problemem wydaje się być ulica Staszica. 
Zapytał więc jakie prace są przewidziane na tej ulicy. Dalej wskazał, że na ul. Kasprowicza w 
okolicy sklepu Dino też pojawiły się zapadnięcia. Zapytał również jakie prace są przewidziane 
na ul. Wiejskiej. 

 Wiceprezes Spółki Wodociągi Raciborskie Stanisław Janik przekazał, że ul. Staszica jest w 
trakcie monitoringu. Wykryto tam zapadnięcie kanalizacji sanitarnej i kanalizacji deszczowej. 
Zalecane jest więc aby w jednym przetargu rozpisać projektowanie tej kanalizacji tak aby 
przeprowadzić jej kapitalny remont. W zakresie ul. Kasprowicza przekazał, że była tam awaria, 
która została usunięta i zostało to zabezpieczone bloczkami, bo obecnie nie ma możliwości 
asfaltowania. Gdy warunki pozwolą to pojawi się tam też asfalt. W zakresie ul. Wiejskiej 
przekazał, że spółka jest w kontakcie z powiatem, jest już zaprojektowane przedłużenie sieci i 
tym roku ma to zostać wykonane, tak aby wyprzedzić remont drogi.      

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner poprosił aby prezes przedstawił główne założenia 
planu rozwoju i modernizacji sieci. 

 Wiceprezes spółki przekazał, że plan ten jest załącznikiem  do wniosku taryfowego i zawiera 4 
obszary: obszar  sieci wodociągowej, obszar oczyszczalni, obszar produkcji wody i obszar 
sprzętowy. Dodał, że w tym roku  plan ten uzupełnia się o jeden rok, aby zazębić się z okresem 
taryfowym.  Dodatkowo do planu wprowadzono odnawialne źródła energii dla oczyszczalni na 
co pozyskano środki dotacji, tak aby mocno zejść z kosztów energii.   

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że cieszy się z tego, że te środki zostały dobrze 
zagospodarowane. Wskazał, że pierwotnie miał to być H2Ostróg. Najważniejsze jednak to aby 
to się opłacało. Zapytał więc w jakim stopniu to zmniejszy koszty. Podziękował też za szybką 
interwencję na ul. Kołłątaja.

 Wiceprezes spółki przekazał, że zmniejszy to koszty w granicach 10%, a więc 100 – 150 tys zł 
w skali roku. 

 Radna Anna Szukalska zapytała o etap realizacji wniosku mieszkańców z ul. Wiśniowej w 
zakresie budowy sieci wodno – kanalizacyjnej.

 Wiceprezes spółki przekazał, że obiecano mieszkańcom, że z końcem roku zostaną podłączeni. 
Prace ruszyły jesienią ale ze względu na wysoki poziom wód gruntowych nie zostały 
zakończone. Dodał, że do wiosny zostanie to dokończone.   

 Radna Anna Szukalska wskazała, że mieszkańcy chcieli tam się już wprowadzać. Następnie 
zapytała jak prezes przyjął pomysł sponsoringu dla spółki Unia Racibórz.   

 Wiceprezes spółki przekazał, że jego prywatne zdanie nie ma znaczenia bo liczy się dobro 
mieszkańców. Dodał, że zostało wydane zarządzenie prezydenta, które dokładnie precyzuje 
działania rad nadzorczych i zarządów spółek. Dodał, że jest to nowa rzecz. 

 Radna Anna Szukalska przekazała, że nie pyta prywatnie ale prosi o ocenę możliwości takiego 
sponsoringu przez spółkę. 
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 Wiceprezes spółki przekazał, że najpierw trzeba stworzyć regulamin sponsoringu, który rada 
nadzorcza musi zatwierdzić. Na razie to nie miało miejsca więc trudno mu coś więcej 
powiedzieć.     

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych
do dalszej dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i kanalizacyjnych na lata 2021-2024 na terenie Miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, 
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, 
Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, 
Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Piotr Klima

Rada podjęła Uchwałę Nr XXVIII/375/2020 w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i 
modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych na lata 2021-2024 na terenie Miasta 
Racibórz.

8. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działek położonych w 
Raciborzu przy ul. Katarzyny.

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radna Anna Wacławczyk Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały.

 Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomości Małgorzata Rudnicka – Głowińska 
przedstawiając założenia przedmiotowej uchwały przekazała, że nieruchomość ta stanowi 
niezbędny dojazd do budynku mieszkalnego. 

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych
do dalszej dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działek 
położonych w Raciborzu przy ul. Katarzyny . 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, 
Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz 
Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Krystyna Klimaszewska, Paweł Rycka

Rada podjęła Uchwałę Nr XXVIII/376/2020 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa 
własności działek położonych w Raciborzu przy ul. Katarzyny.
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9. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym na rzecz 
użytkownika wieczystego nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy                     
ul. Opawskiej.

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych
do dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym na rzecz 
użytkownika wieczystego nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy ul. Opawskiej.
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna 
Poznakowska, Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Paweł Rycka

Rada podjęła Uchwałę Nr XXVIII/377/2020 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie 
bezprzetargowym na rzecz użytkownika wieczystego nieruchomości gruntowej położonej w 
Raciborzu przy ul. Opawskiej.

10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 
umów dzierżawy części nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Włoskiej i Nowy 
Zamek.

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych
do dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia
umów dzierżawy części nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Włoskiej i Nowy 
Zamek.
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna 
Poznakowska, Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Paweł Rycka

Rada podjęła Uchwałę Nr XXVIII/378/2020 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 
przetargowego trybu zawarcia umów dzierżawy części nieruchomości położonej w Raciborzu przy 
ul. Włoskiej i Nowy Zamek.
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11. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Brzezie w Raciborzu.

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radna Anna Wacławczyk Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały.

 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska - Matela odnosząc się do 
wszystkich siedmiu uchwał przekazała, że przedmiotowa procedura zmiany planu jest 
prowadzona na wniosek podmiotów. W większości te wnioski zostały uwzględnione i dotyczą  
w większości zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej, teren miasta dotyczy przemysłu, dwa 
inne tereny dotyczą zaś usług. 

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych
do dalszej dyskusji zarządził dwuetapowe głosowanie.

 Głosowano w sprawie:  
stwierdzenia, że przedmiot niniejszej uchwały nie narusza ustaleń Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna 
Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda

Głosowano w sprawie:
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych
w jednostce strukturalnej Brzezie w Raciborzu z jednoczesnym rozstrzygnięciem o sposobie 
rozpatrzenia uwag do projektu planu oraz sposobie realizacji, zapisanych w planie, inwestycji z 
zakresu infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy, oraz zasadach ich 
finansowania, zgodnie z przepisami o finansach publicznych. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna 
Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik

Rada podjęła Uchwałę Nr XXVIII/379/2020 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Brzezie w Raciborzu.

12. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Markowice w Raciborzu.
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 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych
do dyskusji zarządził dwuetapowe głosowanie.
Głosowano w sprawie:
stwierdzenia, że przedmiot niniejszej uchwały nie narusza ustaleń Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna 
Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik

Głosowano w sprawie:
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych
w jednostce strukturalnej Markowice w Raciborzu z jednoczesnym rozstrzygnięciem o sposobie
rozpatrzenia uwag do projektu planu oraz sposobie realizacji, zapisanych w planie, inwestycji z 
zakresu infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy, oraz zasadach ich 
finansowania, zgodnie z przepisami o finansach publicznych. 

Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna 
Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda

Rada podjęła Uchwałę Nr XXVIII/380/2020 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Markowice w Raciborzu.

13. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Miedonia w Raciborzu.

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych
do dyskusji zarządził dwuetapowe głosowanie.
Głosowano w sprawie:
stwierdzenia, że przedmiot niniejszej uchwały nie narusza ustaleń Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna 
Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
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Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda

Głosowano w sprawie:
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych
w jednostce strukturalnej Miedonia w Raciborzu z jednoczesnym rozstrzygnięciem o sposobie 
rozpatrzenia uwag do projektu planu oraz sposobie realizacji, zapisanych w planie, inwestycji z 
zakresu infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy, oraz zasadach ich 
finansowania, zgodnie z przepisami o finansach publicznych. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna 
Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda

Rada podjęła Uchwałę Nr XXVIII/381/2020 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Miedonia w Raciborzu.

14. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Ocice w Raciborzu.

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych
do dyskusji zarządził dwuetapowe głosowanie.
Głosowano w sprawie:
stwierdzenia, że przedmiot niniejszej uchwały nie narusza ustaleń Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna 
Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Magdalena Kusy

Głosowano w sprawie:
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych
w jednostce strukturalnej Ocice w Raciborzu z jednoczesnym rozstrzygnięciem o sposobie 
rozpatrzenia uwag do projektu planu oraz sposobie realizacji, zapisanych w planie, inwestycji z 
zakresu infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy, oraz zasadach ich 
finansowania, zgodnie z przepisami o finansach publicznych. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Jarosław 
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Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna 
Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Magdalena Kusy

Rada podjęła Uchwałę Nr XXVIII/382/2020 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Ocice w Raciborzu.

15. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Płonia w Raciborzu.

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych
do dyskusji zarządził dwuetapowe głosowanie.
Głosowano w sprawie:
stwierdzenia, że przedmiot niniejszej uchwały nie narusza ustaleń Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna 
Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Magdalena Kusy

Głosowano w sprawie:
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych
w jednostce strukturalnej Płonia w Raciborzu z jednoczesnym rozstrzygnięciem o sposobie 
rozpatrzenia uwag do projektu planu oraz sposobie realizacji, zapisanych w planie, inwestycji z 
zakresu infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy, oraz zasadach ich 
finansowania, zgodnie z przepisami o finansach publicznych.. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna 
Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Magdalena Kusy

Rada podjęła Uchwałę Nr XXVIII/383/2020 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Płonia w Raciborzu.

16. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Proszowiec – Stara Wieś w Raciborzu.
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 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych
do dyskusji zarządził dwuetapowe głosowanie.
Głosowano w sprawie:
stwierdzenia, że przedmiot niniejszej uchwały nie narusza ustaleń Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna 
Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Magdalena Kusy

Głosowano w sprawie:
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych
w jednostce strukturalnej Proszowiec – Stara Wieś w Raciborzu z jednoczesnym 
rozstrzygnięciem o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu planu oraz sposobie realizacji, 
zapisanych w planie, inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które należą do zadań 
własnych gminy, oraz zasadach ich finansowania, zgodnie z przepisami o finansach 
publicznych. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna 
Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Magdalena Kusy

Rada podjęła Uchwałę Nr XXVIII/384/2020 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Proszowiec – Stara Wieś w 
Raciborzu.

17. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych Studzienna i Sudół w Raciborzu.

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych
do dyskusji zarządził dwuetapowe głosowanie.
Głosowano w sprawie:
stwierdzenia, że przedmiot niniejszej uchwały nie narusza ustaleń Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
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Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna 
Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda

Głosowano w sprawie:
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych
w jednostkach strukturalnych Studzienna i Sudół w Raciborzu z jednoczesnym 
rozstrzygnięciem o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu planu oraz sposobie realizacji, 
zapisanych w planie, inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które należą do zadań 
własnych gminy, oraz zasadach ich finansowania, zgodnie z przepisami o finansach 
publicznych. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna 
Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda

Rada podjęła Uchwałę Nr XXVIII/385/2020 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych Studzienna i Sudół w 
Raciborzu.

18. Uchwała w sprawie wyboru ławników wyborach uzupełniających na kadencję w latach 
2020 – 2023.

 Radna Krystyna Klimaszewska przedstawiła radnym opinię Zespołu ds. zaopiniowania 
kandydatów na ławników z dnia 7 października 2020 r., w szczególności spełnienia przez nich 
wymogów określonych w ustawie – zał. Nr 5 do protokołu.  W ocenie Zespołu oba zgłoszenia 
spełniają wymagania zarówno formalne jak i ustawowe. 

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner zaproponował aby pozostawić wybrany skład 
komisji skrutacyjnej. Następnie w związku z tym, że wszyscy członkowie komisji wrazili zgodę
zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia składu Komisji Skrutacyjnej. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna 
Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner zarządził 15 minut przerwy w celu przygotowania 
kart do głosowania. Przerwa od godz. 18:00 do godz. 18:20.

 Po przerwie Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Anna Wacławczyk przedstawiając 
regulamin głosowania przekazała, że radni, wybierają 1 ławnika do Sądu Okręgowego w 
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Rybniku spośród 2 kandydatów. Radny dokonuje wyboru poprzez postawienie znaków "x" w 
kratce, obok tylko  jednego  kandydata, opowiadając się w ten sposób za jego wyborem. Jeżeli 
radny, na karcie do głosowania: nie postawił znaku "x" w kratce obok nazwiska żadnego 
kandydata,  postawił znak "x" przy większej liczbie nazwisk kandydatów, wypełnił kartę w 
sposób niezgodny jego głos uważa się za nieważny. Za wybranego ławników do Sądu 
Okręgowego w Rybniku uważa się kandydata, który uzyskał największą ilość głosów (znaków 
"x" w kratce przy nazwisku kandydata). 

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner z uwagi na brak pytań zarządził głosowanie w 
sprawie przyjęcia regulaminu głosowania. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia regulaminu głosowania. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna 
Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda

 Następnie Komisja Skrutacyjna przeprowadziła głosowanie tajne.
 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner zarządził 15 minutową przerwę w obradach. Przerwa

od godz. 18:30 do godz. 18:45.
 Po przerwie Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Anna Wacławczyk przedstawiła protokół z 

przeprowadzonego głosowania tajnego.  Liczba radnych Rady Miasta obecnych na sesji i 
uprawnionych do głosowania 23. Liczba radnych, którym wydano karty do głosowania 23. 
Liczba kart wyjętych z urny: 23. Liczba kart nieważnych: 0. Liczba głosów ważnych: 23. 
Liczba głosów ważnie oddanych za wyborem poszczególnych kandydatów: 1) Grądalski Janusz
Henryk oddano 2 głosy; 2) Kołacz Grzegorz oddano 21 głosów. Wobec powyższego Komisja 
Skrutacyjna stwierdziła, że kandydat: Kołacz Grzegorz został wybrany na ławnika do Sądu 
Okręgowego w Rybniku.
Protokół Komisji Skrutacyjnej oraz karty do głosowania stanowią zał. Nr 5 protokołu.

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner przekazał, że Rada podjęła Uchwałę Nr 
XXVIII/386/2020 w sprawie wyboru ławników wyborach uzupełniających na kadencję w 
latach 2020 – 2023.

19. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr I/8/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 21 
listopada 2018 r. w sprawie ustalenia składów osobowych komisji Rady Miasta Racibórz.

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner przekazał, że radny Leon Fiołka przedłożył 
deklarację pracy w dwóch komisjach: Komisji OKSRiOS oraz Komisji RGBiF, w związku z 
powyższym zachodzi potrzeba zmiany treści przedmiotowej uchwały, której § 1 otrzyma 
następujące brzmienie: „§ 1. W Uchwale Nr I/8/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 21 listopada 
2018 r. w sprawie ustalenia składów osobowych komisji Rady Miasta Racibórz wprowadza się 
następujące zmiany: 1) w § 1 dodaje się pkt 12 w brzmieniu „12) FIOŁKA Leon”, 2) w § 3 
dodaje się pkt 13 w brzmieniu „13) FIOŁKA Leon”. Następnie z uwagi na brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie uchwały z uwzględnieniem przedstawionej ustnej poprawki. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr I/8/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 21 
listopada 2018 r. w sprawie ustalenia składów osobowych komisji Rady Miasta Racibórz z 
uwzględnieniem ustnej poprawki. 
Wyniki głosowania

19



ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna 
Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda

Rada podjęła Uchwałę Nr XXVIII/387/2020 w sprawie zmiany Uchwały Nr I/8/2018 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 21 listopada 2018 r. w sprawie ustalenia składów osobowych komisji Rady Miasta 
Racibórz.

 Radny Mirosław Lenk mając wątpliwość zapytał czy w porządku obrad były dwa projekty 
uchwał dotyczące wyboru przewodniczącego i składów komisji.

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner przekazał, że były dwa, przy czym pierwszy został 
na początku sesji wycofany z porządku obrad. 

20. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu 
Budynków w Raciborzu.

 Radna Anna Ronin przekazała, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zbadała zarówno zarzuty 
skarżącego jak i przedłożone dokumenty oraz wysłuchała wyjaśnień Dyrektora Miejskiego 
Zarządu Budynków w Raciborzu i uznała przedmiotową skargę za bezzasadną co opisuje 
uzasadnienie projektu przedmiotowej uchwały będące stanowiskiem komisji.

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner z uwagi na brak zgłoszeń do dalszej dyskusji 
zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu 
Budynków w Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna 
Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda

Rada podjęła Uchwałę Nr XXVIII/388/2021 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 
Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków. 

21. Uchwała w sprawie przekazania petycji wielokrotnej dotyczącej masowych szczepień 
przeciwko wirusowi SARS-CoV-2.

 Radny Mirosław Lenk wracając do uchwały z pkt. 20 wskazał, że w projekcie tej uchwały jest 
mowa o przewodniczącym komisji budżetu. 

 Kierownik Biura Rady Miasta Leszek Jureczko wyjaśnił, że taki projekt został przygotowany, 
niemniej z uwagi na wycofanie z porządku obrad drugiej uchwały w zakresie wyboru 
przewodniczącego komisji budżetu oraz ze względu na deklaracje pracy w komisjach zgłoszone
przez radnego Leona Fiołkę należało zmienić jej treść czego dokonał w ustnej poprawce 
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Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner.
 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner przekazał, że uchwała ta była głosowana z 

uwzględnieniem tej właśnie ustnej poprawki.  
 Radna Anna Ronin przekazała, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji po konsultacji z 

nadzorem prawnym urzędu uznała, że rada nie jest właściwym organem do rozpatrzenia tej 
skargi i że skargę należy przekazać Radzie Ministrów. 

 Radny Jarosław Łęski zgłosił pewną wątpliwość gdyż w dzisiejszej informacji, która pojawiła 
się na portalu samorządowym wskazuje się takie petycje wysłano do wielu samorządów i 
niektóre z nich odsyłają te petycje wg właściwości do Rzecznika Praw Obywatelskich. 
Niemniej później rzecznik odsyłał to do samorządów. Zapytał więc czy właściwe jest odsyłanie 
tej petycji do innego organu i czy nie wymaga to ponownej analizy prawnej. 

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner uznał, że nie widzi potrzeby zmiany zapisów naszej 
uchwały w tym zakresie. Niemniej poprosił o opinię radców prawnych.

 Radca Prawny Marek Harz przekazał, że w przypadku naszej uchwały jest to odesłanie nie do 
Rzecznika Praw Obywatelskich ale do Rady Ministrów więc zaleca pozostawić taką treść. 

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przekazania petycji wielokrotnej dotyczącej masowych szczepień 
przeciwko wirusowi SARS-CoV-2. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna 
Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda

Rada podjęła Uchwałę Nr XXVIII/389/2021 w sprawie przekazania petycji wielokrotnej 
dotyczącej masowych szczepień przeciwko wirusowi SARS-CoV-2. 

22. Uchwała w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia.

 Radna Anna Ronin przekazała, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji również po konsultacji z 
nadzorem prawnym urzędu uznała, że petycję tą należy pozostawić bez rozpatrzenia gdyż nie 
spełnia ona ustawowych wymogów (brak adresu zamieszkania strony). 

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia.
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna 
Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda

Rada podjęła Uchwałę Nr XXVIII/390/2021 w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia.
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23. Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2021 rok.

 Radny Jarosław Łęski zgłosił wniosek formalny w sprawie odesłanie tego planu pracy do 
Komisji Rewizyjnej z powodu braków formalnych. 

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner poprosił o stanowisko radców prawnych czy ma ten 
przepis zastosowanie w przypadku, gdy nie jest to projekt uchwały, a tylko plan pracy. 

 Radny Jarosław Łęski przekazał, że jego wniosek formalny zmierza do odesłania tego planu do 
komisji rewizyjnej w celu dopracowania go zgodnie z zapisami statutu.  

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner zapytał radców prawnych czy ten przedmiotowy plan
pracy komisji rewizyjnej posiada wady prawne. 

 Radny Jarosław Łęski przekazał, że w planie pracy nie wpisano rodzajów kontroli jakie komisja
będzie przeprowadzać co jest wymogiem statutu. Powinno być wskazane czy kontrola jest 
kompleksowa, problemowa, czy sprawdzająca. Następnie odczytał zapis § 89 ust. 2 statutu. 
Dodał, że to rada miasta zleca komisji rewizyjnej kontrole i to nie komisja w trakcie kontroli 
powinna dowolnie zawężać bądź rozszerzać to czego kontrola dotyczy.   

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner zapytał czy treść tego planu była dyskutowana na 
komisji rewizyjnej. 

 Radna Anna Szukalska zwróciła uwagę, że w planie zapisano głównie kontynuacje kontroli 
więc zapytała czy ten wymóg też dotyczy takich kontroli. Dodała również, że uwag na komisji 
nie było ze strony członków komisji.  

 Radny Jarosław Łęski przekazał, że na ostatniej komisji zgłaszał uwagi do planu i jednocześnie 
zagłosował przeciwko.  

 Radca Prawny Marek Harz przekazał, że w planie pracy nie wskazano rodzaju kontroli. 
 Radna Anna Szukalska wskazała, że na ogół są to kontrole przełożone z 2020 roku. Stąd też 

pytanie czy przy kontynuacji jest też potrzebne takie wskazanie.  
 Radny Mirosław Lenk wskazał, że terminy można podawać w różnej formie, do końca nie 

wiadomo też ile tych posiedzeń komisji będzie. Tematyka jest podana i teraz rada wyrazi na to 
zgodę lub nie. Wystarczy więc aby teraz na sesji Przew. Komisji Rewizyjnej dookreśliła rodzaje
poszczególnych kontroli to będzie można ten plan przegłosować.   

 Radna Anna Szukalska jako autopoprawkę do planu pracy przekazała, że w pkt. 1 będą to – 
kontrole problemowe, w pkt. 2 – kontrola problemowa i w pkt 3 – kontrole problemowe. 

 Radny Jarosław Łęski przekazał, że np. kontrola spółki jest kontrola kompleksową. Dalej 
wskazał, że rada zlecając komisji rewizyjnej kontrole zleca bardzo duże zakresy i komisja mając
1 czy 2 posiedzenia w miesiącu nie jest wstanie terminowo spełnić oczekiwań rady.   

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner wskazał, że zakres kontroli spółki Unia Racibórz 
został dokładnie określony w uchwale.  

 Radny Jarosław Łęski przekazał, że zostało to w uchwale zawężone do kontroli otwartego 
konkursu ofert, kontroli spółki Unia Racibórz i kontroli prezydenta miasta w zakresie nadzoru 
właścicielskiego. Przy czym kontrola spółki obejmuje całą spółkę tak więc jest to kontrola 
kompleksowa spółki. Chodzi mu więc o to aby radnym uświadomić jaki zakres pracy pod tym 
się kryje.

 Radna Anna Szukalska przekazała, że w zakresie kontroli spółki wnosi autopoprawką aby to 
była kontrola kompleksowa, natomiast kontrola konkursu ofert i kontrola nadzoru 
właścicielskiego nad spółkami to kontrole problemowe.   

 Radny Stanisław Borowik wskazał, że trudno określić sztywne zasady co do terminów 
posiedzeń komisji rewizyjnej. Osobiście był za tym aby 1 i 3 środa w miesiącu było temu 
poświęcona, tak aby nie nachodzić na posiedzenia innych komisji. Dalej wskazał, że 
niejednokrotnie było tak, że termin posiedzeń komisji rewizyjnej nachodził na termin posiedzeń
komisji skarg. Było to więc uzgadniane na bieżąco. Dodał także, że wpisywanie wszystkiego 
jako kontrole kompleksowe nie ma sensu. Jest wiele dokumentów i spraw, które należy 
rozwikłać i rozwiązać. Dalej wskazał, że radny Jarosław Łęski mógł już na komisji wnieść 
swoje uwagi do planu i wówczas zostały by one wpisane. Za niewłaściwe uznał 
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wykorzystywanie sesji do tego typu spraw.      
 Radny Jarosław Łęski (Ad Vocem) przekazał, że tak nieszczęśliwie są skonstruowane zapisy 

statutu. Właściwe więc będzie zmienić statut a nie wychodzić działaniami komisji poza statut.   
 Radna Anna Szukalska (Ad Vocem) podtrzymała zapis autopoprawki w planie pracy komisji, że

kontrole wszystkie będą problemowe z wyjątkiem kontroli spółki Unia Racibórz, która będzie 
kompleksowa. 

 Radny Jarosław Łęski przekazał, że wycofuje swój wniosek, bo po przedstawionym 
uzupełnieniu nie widzi już przeciwwskazań. 

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
Przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2021 rok z dookreśleniem rodzajów kontroli. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, 
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, 
Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, 
Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Leon Fiołka

Rada przyjęła Plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2021 rok.

24. Uchwała Budżetowa Miasta Racibórz na 2021 r.:
1) odczytanie opinii Komisji Rady Miasta i wniosków radnych,
2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach,
3) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie,
4) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy w formie prezentacji przedstawił ogólne założenia projektu 
budżetu miasta na 2021 r. Wskazał na wzrost poziomu zarówno dochodów jaki wydatków. 
Dalej wskazał na rekordowe na przestrzeni ostatnich kilkunastu lat zaplanowane nakłady na 
wydatki inwestycyjne. Wśród zadań wymienił budowę nowego żłobka, modernizacje stadionu 
przy ul. Srebrnej, przebudowę ulic: Bema, Cecylii i Marii Radziewiczówny, termomodernizację
kamienic komunalnych, budowę punktu selektywnej zbiórki odpadów komunalnych, 
dokończenie bloku mieszkalnego przy ul. Łąkowej, zagospodarowanie lewobrzeżnych 
bulwarów Odry, budowę windy w urzędzie miasta. Wskazał, że w nadchodzących miesiącach 
do budżetu zostaną wprowadzone także budowa lodowiska i centrum nauki SOWA. Dalej 
omówił dochody i wydatki bieżące oraz dane dotyczące długu na przestrzeni 2018 – 2021 roku, 
a także udziały w podatku dochodowym CIT + PIT. Następnie przedstawił dane na temat strefy 
płatnego parkowania, budżetu oświaty i nakładów na modernizacje i remonty zasobu 
mieszkaniowego oraz związane z poprawą efektywności energetycznej tego zasobu. Wymienił 
także listę zadań ujętych w projekcie, zgłoszone przez kluby radnych. Na koniec zaapelował o 
poparcie tego budżetu.   

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska-Gralak przekazała, że do projektu budżetu prezydent miasta 
przedłożył radnym dwie autopoprawki. Następnie przedstawiła ogólne założenia pierwszej 
autopoprawki, wskazując że było ona już prezentowana na komisji budżetu, natomiast druga 
jest realizacją prośby radnych i rozpisaniem rozdziału pozostała działalność w dziale 921 
Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego poprzez wyszczególnienie memoriału i 3 festiwali, 
które będą realizowane w trybie poza konkursowym. Następnie przedstawiła treść wszystkich 
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trzech opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach. Pierwszą z pozytywną opinią o 
przedłożonym przez Prezydenta Miasta Racibórz projekcie uchwały budżetowej na 2021 rok 
wraz z uzasadnieniem, drugą z pozytywną opinią o możliwości sfinansowania deficytu w 
wysokości 10.774.390 zł, przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej na 2021 rok 
Miasta Racibórz i trzecią z pozytywną opinią z uwagami o przedłożonym przez Prezydenta 
Miasta Racibórz projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Miasta 
Racibórz.

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner zapytał czy RIO opiniuje także autopoprawki.
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska -  Gralak przekazała, że RIO opiniuje tylko projekt budżetu i

następnie bada podjętą uchwałę budżetową.   
 Radny Mirosław Lenk zapytał o sposób procedowania budżetu, czy będzie omawiany dział po 

dziale jak na komisjach.   
 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner przekazał, że teraz w tym momencie powinny to być 

jedynie pytania do prezydenta miasta w zakresie tego projektu budżetu, natomiast składanie 
wniosków i dyskusje przewiduje nieco później.  

 Radny Leon Fiołka przekazał, że zakładał, że dyskusja odbyła się na komisjach, teraz więc 
powinny zostać przedstawione opinie komisji i ewentualne wnioski, a dopiero później dyskusja 
nad ewentualnymi poprawkami. 

 Radny Mirosław Lenk wskazał, że byłoby lepiej najpierw przedstawić wnioski i dopiero po 
przerwie nad nimi dyskutować. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że na Komisji OKSRiOS odbyła się szeroka 
dyskusja, radni skupili się jednak na wydatkach. Na pytania radnych były udzielane odpowiedzi
na bieżąco, na część pytań radni otrzymali informacje później w formie maili. Podsumowując 
przekazała, że komisja nie wniosła uwagi i zaopiniowała projekt budżetu miasta pozytywnie.    

 Radny Michał Szukalski przekazał, że po dyskusji Komisja GMOŚiBP pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

 Radna Anna Wacławczyk przekazała, że na Komisji RGBiF po długiej dyskusji i omówieniu 
dochodów oraz wydatków punkt po punkcie, zaopiniowano projekt przedmiotowej uchwały 
pozytywnie.      

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner przekazał, że po przedstawieniu opinii komisji 
można przejść już do dyskusji nad budżetem ponieważ opinie RIO został przedstawione już 
przez panią skarbnik. 

 Radny Piotr Klima zapytał jaki wpływ na budżet miasta miała pandemia. Dalej przekazał, że nie
potrafi zrozumieć dlaczego prezydent miasta idzie w zaparte z tą winda w urzędzie miasta. 
Wskazał, że na komisji gospodarki byli obecni mieszkańcy, którzy przedstawiali swoje 
wątpliwości dotyczące remontu ul. Bema i budowy nowego żłobka, do czego prezydent miasta 
jednak się nie odniósł. Dalej wskazał, że w kwestii lodowiska to w zasadzie przeważały głosy 
aby w tym roku dać sobie spokój z jego budową, a iść bardziej w stronę formuły organizacji 
takiego lodowiska zimą na rynku jak to ma miejsce w tym roku. Dodał, że nie potrafi zrozumieć
dlaczego dąży się do realizacji „10 Polowego” skoro rada tego nie uchwaliła. W zakresie sportu 
przekazał, że zniesmaczony jest tym, że mówi się tylko o piłce nożnej. Odnośnie wyliczenia 
kosztów wszystkich wniosków radnych wskazał, że zastępca prezydenta miasta Dominik 
Konieczny miał do tego cały aparat urzędniczy.        

 Radna Anna Szukalska odnosząc się do słów prezydenta miasta, że będzie rozmawiał z 
wszystkimi radnymi, przekazała, że z żadnym radnym z Klubu Radnych Niezależnych Michała 
Fity prezydent nie rozmawiał. Dopiero w ostatni piątek było zaproszenie od zastępcy 
prezydenta miasta. Dalej wskazała, że materiały które zostały wysłane do prezydenta stanowiły 
bazę do dialogu. W każdym razie radni takiego dialogu oczekiwali, ale gdy pojawiła się 
kampania bilbordowa, to było jasne, że prezydent miasta taką właśnie przyjął formę dialogu. 
Radni więc będą dzisiaj składać wnioski licząc na poparcie reszty radnych.      

 Radna Ludmiła Nowacka przedstawiła swoje refleksje, bo na komisjach przeszło to gładko, a 
teraz widać, że to spojrzenie radnych na budżet jest inne. Wskazała, że budżet ten obejmuje 
punkty z „10 Polowego” ponieważ prezydent miasta wybrany przez mieszkańców teraz 
realizuje swój program wyborczy. Niemniej dodała, że wraz z radną Krystyną Klimaszewska 
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chcą zwrócić uwagę, że w tym budżecie brakuje takiej strategicznej inwestycji. Na pewno 
pandemia wiele argumentów obaliła. Następnie przekazała, że martwią nakłady na oświatę gdyż
bez inwestycji na placówki oświatowe stanie się jak z substancja mieszkaniowa. Wskazała, że 
wzorem powinny być tutaj placówki marszałka. Dodała, że na modernizacje hali sportowej w 
ZSOMS zostaną przeznaczone gigantyczne środki. Takich też środków życzyłaby naszym 
szkołom. Martwią ją też środki konkursowe kierowane na sport, bo w większości tylko na jedną
dyscyplinę. Dalej wskazała, że środki te zjada inflacja i że środki te organizacje otrzymają 
dopiero w kwietniu. Dalej przekazała, że cieszy deklaracja prezydenta miasta co do wsparcia 
PWSZ w zakresie książkomatu.     

 Radny Michał Kuliga w formie prezentacji odniósł się do propozycji prezydenta miasta budowy
boiska ze sztuczną nawierzchnią przy ul. Srebrnej. Wskazał, że nie wiadomo jaki będzie dostęp 
do tego stadionu dla innych klubów i szkółek. Dalej podniósł problematyczny dojazd, brak 
zaplecza sportowo – rekreacyjnego, a przede wszystkim utratę boiska trawiastego. Dodał, że też
podpisuje się pod apelem środowiska piłkarskiego, problemem jest jednak lokalizacja tego 
boiska. Zapytał więc czy prezesom klubów przedstawiano tą lokalizację, czy to zostało 
zaakceptowano i czy jest zgoda na likwidacje boiska trawiastego. Dalej uznał, że jest to 
nieprzemyślana lokalizacja dlatego też radni chcą na ten temat rozmawiać. Następnie 
przedstawił projekt ponad politycznymi podziałami, w interesie wszystkich mieszkańców, t.j. 
Raciborskie Centrum Sportu przy ul. Zamkowej. Kompleks ten  objąłby więc boisko ze 
sztuczna nawierzchnią, stadion lekkoatletyczny, basen H2Ostróg, lodowisko, kręgielnię, korty 
tenisowe, hotel, park, plażę, bulwary z przystanią dla kajaków, ścieżki rowerowe, restaurację. 
Dalej wskazał, że wadą tego projektu jest likwidacja dwóch kortów tenisowych, które 
proponuje się przenieść w inne miejsce. Potrzebne też będzie nabycie kilku działek od skarbu 
państwa. Zaletami tego rozwiązania jest świetna lokalizacja, doskonały dojazd, centrum miasta, 
zaplecze sportowe, SMS w pobliżu. Dodał, że można to połączyć z tworzonym produktem 
turystycznym. Dalej przekazał, że plan działania objął by modernizację obiektu przy ul. 
Srebrnej w 2021 r. z pozostawieniem tam zielonych boisk, przygotowanie dokumentacji na 
boisko ze sztuczną nawierzchnią na ul. Zamkowej i budowę tego boiska w w latach 2021 - 
2022. Na koniec zachęcił do zaakceptowania tego projektu. Uznał też że warto zastanowić się 
nad korzyściami długoterminowymi.             

 Radna Ludmiła Nowacka (Ad Vocem) wskazała, że ta lokalizacja mogłaby stać się miejscem 
treningowym nie tylko dla uczniów szkoły mistrzostwa sportowego ale również dla klubu Unia,
czy też dla pobliskiej szkoły Mechanik. 

 Radny Jarosław Łęski (Ad Vocem) wskazał, że mamy sesję budżetowa, a w tej prezentacji nie 
zawarto jakichkolwiek informacji o kosztach. Dalej wskazał na sprzeczności odnoszące się do 
kortów tenisowych i rozbudowy basenu.    

 Radna Anna Ronin (Ad Vocem) zapytała czy ma to być boisko pełnowymiarowe i czy to się 
tam zmieści oraz jak długo potrwa budowa i jakie będą tego koszta.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że ma to być pełnowymiarowe boisko i że zmieści się gdy 
przejmie się te działki skarbu państwa. Dalej przekazał, że boisko ma być budowane w takim 
samym systemie jak to planowanie na ul. Srebrnej. Dodał, że nie jest to też nowy temat.   

 Radna Anna Ronin wskazała, że w planowanym budżecie wskazano koszt boiska przy ul. 
Srebrnej, zapytała więc jaki będzie koszt tego boiska.

 Radny Michał Kuliga (Ad Vocem) po pierwsze przekazał, że nie zabiera się terenu na 
rozbudowę H2Ostróg, w zakresie kosztu przekazał, że będzie on wyższy tylko o koszt nabycia 
tych działek od skarbu państwa, czyli o ok. 250 000 zł. przy czym połowa się zwróci bo powiat 
też w to zainwestuje. Zwiększonym kosztem będzie też przeniesienie kortów tenisowych. 
Należy na to jednak spojrzeć długofalowo, tak aby przygotować to kompleksowo. 

 Radna Anna Wacławczyk (Ad Vocem) zapytała czy wiadomo jakie są koszty przeniesienia 
jednego kortu i czy ta lokalizacja jest jedyną właściwą, co z głównym boiskiem.

 Radny Michał Kuliga przekazał, że korty te i tak są w opłakanym stanie. 
 Radny Mirosław Lenk wskazał, że wymogiem stadionu lekkoatletycznego jest murawa 

trawiasta.
 Radny Stanisław Borowik (Ad Vocem) przekazał, że zawodnicy klubowi muszą trenować na 
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boisku trawiastym więc takie boisko musi pozostać na ul. Srebrnej. Dalej wskazał, że dojazd do 
stadionu przy ul. Srebrnej jest tragiczny. Natomiast propozycja z centrum sportu łączy w sobie 
wszystkie elementy. 

 Radny Michał Szukalski (Ad Vocem) przyznał, że jest to bardzo dobry projekt i nawet gdyby 
budowę boiska należało odłożyć na rok to i tak jest to dobra lokalizacja. Dodatkowo można by 
uzyskać  dofinansowanie do jego budowy. 

 Radny Paweł Rycka (Ad Vocem) dodał, że jest też zgoda właściciela aby można było dojeżdżać
do tego boiska w czasie budowy. Wskazał również, że kortów poza OSiR-em jest 6.  

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że ostatnio za budowę dwóch kortów tenisowych zapłacono 
ok. 120000 zł. Dalej przyznał, że prawdą jest, że nie udało się tego boiska zbudować w 
poprzednich kadencjach ale budowano wiele innych rzeczy. Dalej uznał, że Racibórz potrzebuje
ogromu pieniędzy aby zrealizować wszystkie oczekiwania mieszkańców. Dodał, że w planie 
funkcjonalnym dla ul. Srebrnej były przewidziane dwa boiska pełnowymiarowe. Wadą tego 
rozwiązania byłoby to, że trybuna nie byłaby zlokalizowania na środku boiska zielonego. Dalej 
wskazał, że projekt prezydenta miasta zakłada zastąpienie boiska zielonego boiskiem ze 
sztuczną murową, a piłkarze i tak później będą chcieli boiska zielonego. Następnie uznał, że 
przedstawiona dzisiaj prezentacja wymaga na pewno szerszego omówienia i spotkania się, bo 
wszyscy są za tym aby to boisko powstało. Dalej przekazał, że radni zamierzają dzisiaj poprzeć 
budżet przygotowany przez prezydenta. Cieszy to, że dochody budżetu rosną z roku na rok, 
choć dużą część stanowią środki programu 5oo+. Cieszy też duży poziom inwestycji 
majątkowych, oby tylko wszystko się udało. Podkreślił też wyraźnie, że miasto nigdy nie było 
nadmiernie zadłużone, choć dzisiaj zostało to mu zarzucone. Dalej przekazał, że radni dzisiaj 
złożą trochę propozycji zmian w tym budżecie, niemniej zmiany te nie zaburzą jego spójności. 
Dodał, że wiele propozycji pokrywa się z propozycjami prezydenta. Następnie w formie 
dygresji przekazał, że nie rozumie dlaczego gdy rozmawiał z radną Anną Szukalską był 
nagrywany przez zastępce prezydenta Dominika Koniecznego. Jeśli było inaczej to zapewne 
zastępca prezydenta Dominik Konieczny z nim się skontaktuje. Dodał, że stara się rozmawiać z 
prawie wszystkim radnymi i nigdy do nikogo nie był uprzedzony. Dodał, że te propozycje, które
za chwilę przedstawi udało się radnym wypracować wspólnie. Dalej przekazał, że cieszy go 
również to że niektóre zadania w budżecie będą kontynuowane jak np. budowa mieszkań przy 
ul. Łąkowej, dotyczy to również walki o czyste powietrze. Dalej wskazał, że zmiany które 
zaproponuje będą stanowiły nikły procent całości wydatków. W tym miejscu poprosił o przerwę
techniczna aby skserować te zmiany dla wszystkich radnych.              

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner bez zarządzania przerwy poprosił aby skserować 
radnym propozycje zmian, które zamierza przedstawić radny Mirosław Lenk.   

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że dla niej na ul. Zamkowej nie ma możliwości 
umieszczenia wszystkiego, co więcej nie będzie tam dojazdu i będzie trzeba zlikwidować 
wszystkie korty. Wskazała, że wybudowanie dwóch kortów w balonie to ok. 1 mln zł. plus 150 
000 zł na korty na zewnątrz.   

 Radny Henryk Mainusz przekazał, że w tej koncepcji nie ma potrzeby przenoszenia balonu z 
kortami,  pozostanie też teren na rozbudowę basenu. Tak samo jak teraz dochodzi się do kortów
później będzie można dojść do tego boiska.  

 Radna Anna Ronin zapytała czy jest szansa na wbicie tam w tym roku łopaty i jak wielkie 
będzie trzeba tam przeprowadzić roboty ziemne.  

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że miasto miało koncepcję budowy boiska ze sztuczna 
nawierzchnia na ul. Zamkowej. Po modernizacji stadionu na stadion lekkoatletyczny należało 
także zabezpieczyć teren na rzutnie treningowe co sprawiło, że zaczęto rozważać budowę tego 
boiska poprzez likwidację skarp. Wtedy jednak nie zakładano przejęcia na ten cel działek 
skarbu państwa.    

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner przekazał, że chodzi o skarpę oddzielającą dawne 
boisko treningowe. 

 Radny Paweł Rycka (Ad Vocem) przekazał, że nie zamierza zająć się terenu pod przyszłą 
rozbudowę H2Ostróg. 

 Radny Henryk Mainusz przekazał, że pewnie można by tą przysłowiową łopatę wbić w grudniu 
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tego roku  ale lepiej to zrobić na wiosnę 2022 r. 
 Radny Mirosław Lenk przedstawił radnym propozycje zmian do budżetu miasta rozdane 

radnym. Zwiększenia wydatków obejmują kwotę  6 810 000 zł., zmniejszenia wydatków           
3 777 000 zł. Różnicę w kwocie 3 033 000 zł. proponuje się pokryć zwiększając dochody w 
dziale 756 w podatku od nieruchomości od osób prawnych o kwotę 1 200 000 zł., w podatku od
nieruchomości od osób fizycznych o kwotę 633 000 zł. oraz w udziałach w podatku 
dochodowym od osób fizycznych o kwotę 1 200.000 zł.

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner przerywając wypowiedź radnemu przekazał, że w 
związku z problemami z transmisją obrad na żywo jest zmuszony zarządzić 10 minutową 
przerwę w celu przywrócenia transmisji na żywo. Następnie w trakcie przedłużającej się 
przerwy poprosił o spotkanie z przewodniczącymi klubów i radcami prawnymi, celem 
uzgodnienia dalszego planu działań. Przerwa od godz. 21:20 do godz. 22:19.  

 Po przerwie Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner przekazał, że z uwagi na problemy 
techniczne z transmisją internetową  przebiegu sesji, zmuszony jest przerwać obrady w dniu 
dzisiejszym i kontynuować je w najbliższą środę o godz. 16:00. Następnie poprosił aby nadzór 
prawny zapoznał radnych z zapisami ustawy w tym zakresie. 

 Radna Anna Wacławczyk przekazała, że chce zgłosić wniosek formalny.
 Radca Prawny Marek Harz przekazał, że ustawa o samorządzie gminnym nakazuje transmisje 

obrad sesji, a w związku z tym, że ta transmisja jest teraz niemożliwa to obrady nie mogą być 
kontynuowane. Uzasadnione jest więc na podstawie paragrafu 27 ust. 3 statutu miasta ogłosić 
przerwę w obradach.  

 Radny Piotr Klima zapytał co będzie gdy za tydzień sytuacja się powtórzy. 
 Radca Prawny Marek Harz przekazał, że wówczas będzie trzeba zdecydować podobnie.  
 Radny Piotr Klima zapytał czy nie można nagrać obrad i później to udostępnić. 
 Radca Prawny Marek Harz przekazał, że obrady muszą być transmitowane na żywo. 
 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner przekazał, że problem jest z transmisja ale nie z 

nagrywaniem. 
 Informatyk urzędu Marek Okrent przekazał, że za tydzień zostaną przygotowane dwa 

alternatywne kanały transmisji. 
 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner przekazał, że temat ten zostanie jeszcze 

przedyskutowany i prawnie sprawdzony. Dalej przekazał, że z uwagi na brak transmisji nie 
widzi możliwości przegłosowania wniosku formalnego.  

 Radna Anna Wacławczyk przekazała, że w takim razie prosi o przeprowadzenie takiego 
głosowania jakie miało miejsce po zakończeniu ostatniej sesji. Chodzi o to aby przeprowadzić 
sondaż co do godziny sesji, osobiście zaproponowała godz. 15:00 tak jak zawsze sesje się 
rozpoczynają. Dodała, że nie musi to być głosowanie z użyciem sprzętu ale poprzez 
podniesienie ręki. 

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner przekazał, że na spotkaniu przewodniczących 
klubów nikt nie zaprotestował.

 Radna Anna Wacławczyk przekazała, że na tym spotkaniu zaprotestowała.  
 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner zapytał obsługę prawną czy w zakresie terminu i 

godziny kontynuowania obrad musi pytać radę. 
 Radca Prawny Marek Harz przekazał, że o tym decyduje prowadzący obrady. 
 Radna Anna Wacławczyk przekazała, że jest to tylko prośba, podobna do tej z końca ostatniej 

sesji. 
 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner przekazał, że nie wie w jakiej formie miałby to 

przegłosować.
 Radna Anna Wacławczyk przyznała, że rozumie to tak, że wiceprzewodniczący nie przychyla 

się do jej prośby. Zaproponowała jednak przeprowadzenie sondy.   
 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner zapytał kto z radnych jest za tym aby sesja była 

kontynuowana  za tydzień w środę o godz. 16:00. Za godziną 16:00 opowiedziało się większość
radnych, w związku z tym ogłosił przerwę w obradach od godz. 22:25 do następnej środy tj. do 
dnia 3 lutego 2021 r. do godz. 16:00.  
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 W dniu 3 lutego 2021 r. o godz. 16:00 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner po 
stwierdzeniu, że na sali obrad jest 22 radnych wznowił obrady. Nieobecny radny Dawid 
Łomnicki.   

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że z uwagi, że wszyscy radni zdążyli się zapoznać z 
propozycjami zmian, nie będzie ich już dalej omawiał. Natomiast zgłosił poprawkę do drugiej 
autopoprawki prezydenta miasta dotyczącej rozpisaniu zadań w dziale Kultura polegającej na 
dodaniu w pkt. 1 kwoty 20.000 zł. do zadania pn. Memoriał im. Kaczyny i Malinowskiego oraz 
dodanie nowego zadania pn. Zawody sportowo – pożarnicze z kwotą 25.000 zł., a w pkt 2 
zmniejszyć pozostałą działalność o kwotę 45.000 zł.    

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy mając na uwadze to, że budżet uchwala rada ale prezydent 
miasta go realizuje przekazał, że z pomocą pracowników urzędu postara się odnieść do 
zaproponowanych  zmian.

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska-Gralak przekazała, że w zakresie podatku od nieruchomości 
od osób prawnych i fizycznych to w zeszłym roku wpłynęły 122 wnioski o rozłożenie na raty, 
odroczenie  bądź umorzenie. Znakomita większość dotyczy umorzenia. Wskazała więc, że 
ustalenia planu na takim poziomie sprawi, że bardzo trudno będzie udzielić jakiekolwiek 
pomocy przedsiębiorcom w trudnej sytuacji finansowej. W zakresie udziału w podatku 
dochodowym od osób fizycznych to istotne są dwa aspekty, pierwszy tzw. efekt covidowy który
zapewne przełoży się także na ten rok. Wykonanie za 2020 r. wyniosło 50.943.000 zł., przy 
czym plan pierwotny to było 52.455.397 zł.  Tegoroczny plan został ustalony na poziomie 
sugerowanym przez ministerstwo finansów tj. 52.332.525 zł., a po autopoprawce jest to 
53.532.525 zł., co budzi wątpliwości.  Dalej wskazała, że do miasta spływa coraz więcej próśb 
dotyczących nie tylko podatków ale również opłat i zmiana planu dochodów ograniczy 
możliwość pomocy.    

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny odnosząc się do propozycji zmian przekazał, 
że chwalebne jest to, że pojawiają się nowe zadanie, niemniej mniej chwalebne, że kosztem 
innych. Zapytał czy są to do końca przemyślane zadania i czy były skonsultowane z gestorami 
sieci pod drogami, np.  ulica Maćkowskiego, Staszica, Staffa , Tarnowska i pozostałe. Dodał, że
nie wyobraża sobie takiej sytuacji abyśmy mieli remontować drogę zanim wcześniej nie 
wykona się naprawy czy wymiany sieci wodociągowej, o ile taka potrzeba jest. Dalej wskazał, 
że w drodze przy ul. Dąbrowskiego jest umieszczony wodociąg żeliwny i byłoby błędem bez 
jego wymiany przystępować do remontu nawierzchni. Dodał, że wodociągi nie ujęły tego 
zadania na ten rok ale jest możliwość realizacji tego w roku przeszłym. Lepiej przeznaczyć te 
środki na inne zadanie po wcześniejszym sprawdzeniu w wykazie, bo urząd co roku taki 
przegląd wykonuje. W zakresie remontu ul. Staszica przekazał, że szacunkowo będzie to koszt 
500.000 zł ale zaznaczył, że faktyczny koszt będzie możliwy gdy będą kosztorysy inwestorskie.
Na pozwolenie na budowę można liczyć najszybciej w lipcu – sierpniu. Uznał więc, że być 
może należałoby to zadanie wpisać do rządowego funduszu i pozyskać środki na całą drogę. 
Kolejny argument, który przemawia za tym aby to przemyśleć jest to, że w tym roku będzie 
remontowana ul. Bema i nie jest dobrze aby takie remonty kumulować, by nie doprowadzić do 
paraliżu komunikacyjnego w tamtym rejonie. Dalej odnosząc się do ścieżki rowerowej na 
odcinku od mostu kolejowego do ul. Piaskowej to wskazał, że to nie są tereny miasta, więc bez 
uzyskania prawa do dysponowania tym gruntem nie można tam inwestować. Po drugie są tam 
dość duże problemy techniczne.  W zakresie drogi wewnętrznej – dojazdu do garaży od ul. 
Głowackiego przekazał, że miasto nie dysponuje tym terenem, gdyż został on sprzedany w 
marcu 2015 r.  Dodał, że jest to niezrozumiałe bo cena sprzedaży wyniosła 98.000 zł. a teraz 
radni domagają się aby to wyremontować za kwotę 90 tys. zł. Dodatkowo wskazał, że 
problemem będzie też przejazd przez kolejne działki. W zakresie dofinansowania zakupu 
ciężkiego samochodu gaśniczego dla PSP w Raciborzu przyznał, że jest to jak najbardziej 
słuszne, niemniej wskazał, że za taką kwotę i przy wsparciu środków z zewnątrz można 
pozyskać samochód dla naszej jednostki OSP np. dla Miedoni. Uznał, że najpierw powinno 
zadbać się o własne jednostki, a dopiero później myśleć o dotowaniu jednostki powiatowej.  W 
zakresie tematów oświetleniowych przekazał, że cieszy go fakt, że radni dostrzegają realizację 
zadań w roku poprzednim i pozyskania na ten cel środków zewnętrznych. Dodał, że miasto 
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będzie się starać pozyskać na to dodatkowe środki. Wskazywane 100.000 zł starczy na 4 
przejścia.  W zakresie wymiany pieca w LKS Studzienna przyznał, że jak najbardziej jest to 
słuszne zadanie, co więcej należałoby starać się o środki zewnętrzne na to zadanie. Do tematu 
można wrócić jak będzie dokumentacja. 

 Radny Mirosław Lenk w formie wniosku zaproponował aby debatować po kolei i odnosić się 
do tych uwag na bieżąco. Wskazał, że wcześniej nie było okazji aby o tym podyskutować. 
Rozumie też, że te przedstawione zmiany wymagają wielu dopracowań, a być może w trakcie 
roku nastąpi rezygnacja z realizacji niektórych, bo będą trudne lub niemożliwe do wykonania.   

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner przekazał, że nie ma potrzeby głosować tego 
wniosku. Zgadza się z tym, że taka forma dyskusji jest najlepsza. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy zwrócił uwagę, że wciąż jest przy głosie, chyba, że głos mu 
został odebrany. Poprosił aby w jego imieniu mogły wypowiedzieć się dalsze osoby. 

 Radny Mirosław Lenk wycofał swój wniosek.
 Dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków w Raciborzu Andrzej Migus odniósł się do 5 

punktów, przy czym wskazał, że  do remontu wewnętrznej drogi przy ul. Dąbrowskiego odniósł
się już Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny.  Dodał tylko, że teren ten można 
podzielić na 3 części (dojazd, łącznik i parking). Wskazał, że kwota 150.000 zł nie pozwoli na 
kompleksowe rozwiązanie tam problemu. W zakresie drogi wewnętrznej przy ul. Głowackiego 
przekazał, że szerokość działki gminnej nie wystarczy na drogę i wymagane jest porozumienie z
prywatnym właścicielem. W zakresie terenu pomiędzy ulicą Solną, Browarną i Różana 
przekazał, że to zadanie przewija się już od 4 lat i zawsze jest przesuwane. Dodał, że jest tam 9 
wspólnot, które podjęły uchwały o przejęciu tego podwórza w sytuacji wykonania remontu. 
Zadanie to więc powinno zostać zapisane szerzej ale 150.000 zł powinno wystarczyć.  W 
zakresie zakupu i zabudowy pomieszczeń gospodarczych dla budynków zlokalizowanych przy 
ul. Nowy Zamek, Litewska i Włoska przekazał, że to osiedle zostało zbudowane szybko bez 
piwnic, więc nie ma tam pomieszczeń gospodarczych. Uznał, że postawienie pomieszczeń 
blaszanych będzie wyglądać na partyzantkę, a skoro budynki będą tam stać dłużej to warto 
pomyśleć o rozwiązaniu docelowym, a nie tymczasowym. Dodał, że plan zagospodarowania 
przestrzennego w większości lokalizacji zabrania stawiania blaszaków. W zakresie kwoty 
600.000 zł na remonty i modernizację to przekazał, że zasób MZB wchłonie każdą kwotę. Nie 
będzie więc problemu z zagospodarowaniem tej kwoty, ważne tylko aby właściwie podzielić to 
na remonty i modernizacje.        

 Naczelnik Wydziału Edukacji Krzysztof Żychski odniósł się do propozycji dotyczących działu 
801 oświata i wychowanie. W zakresie doposażenia placu zabaw w ZSP w Markowicach 
zwrócił uwagę, że za 50.000 zł nie można spodziewać się za wiele. W zakresie modernizacji i 
dobudowy bieżni w SP1 przekazał, że szkoła dysponuje 3 torową, 100 m bieżnią. Chodzi więc o
dobudowę 300 m bieżni przy czym wskazał, że 3 szkoły mają raptem 60 metrowe bieżnie, a 
większość nie ma w ogóle. Zaapelował więc o równe traktowanie szkół, tym bardziej że w 
szkole tej nie ma oddziałów sportowych. Uznał, że lepiej za te środki zagospodarować plac 
przed szkołą i dostosować do potrzeb uczniów niepełnosprawnych, bo jest to szkoła 
integracyjna. W zakresie wymiany nawierzchni placu zabaw i doposażenia placu zabaw oraz 
renowacji piłko chwytów w ZSP nr 2 na Ocicach przekazał, że cieszy się, że to zadanie znalazło
się w tych propozycjach. W zakresie doposażenia placu zabaw w P13 przy ul. Kochanowskiego 
przekazał, że wiąże się to z pozyskaniem terenu pod ten plac i ogrodzeniem tego terenu, tym 
samym kwota 100.000 zł jest kwotą zdecydowanie za małą. W tym roku będzie mógł się odbyć 
jedynie 1 etap tego zadania. W zakresie wymiany nawierzchni placu zabaw w P 11 przy ul. Jana
przekazał, że kwota 50.000 zł jest idealna i cieszy się z tego zadania. W zakresie modernizacji i 
ocieplenia dachu w ZSP nr 4 w Studziennej przekazał, że na dzień dzisiejszy został ogłoszony 
przetarg na wykonanie dokumentacji na docieplenie dachu i wymianę źródła ogrzewania. 
Wstępna wycena to 350.000 zł., będzie więc trzeba postarać się o środki WFOŚ.  Na koniec 
jeszcze raz poprosił o równe traktowanie szkół i przemyślenie tematu bieżni w SP 1, które to 
środki można przeznaczyć na inne zadania. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk odniósł się przede wszystkim do drastycznych 
cięć w promocji i turystyce, rzędu 70%. Dla porównania wskazał, że w latach poprzednich 
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przeznaczano na to dużo większe kwoty. Z roku na rok nakłady te są zmniejszane. W tym roku 
zaplanowano 310.000 zł a radni planują pozostawić tylko 100.000 zł. 

 Naczelnik Wydziału Promocji, Kultury i Turystyki Karolina Kunicka przekazała, że na dzień 
dzisiejszy wydział ma już zaangażowane wydatki na poziomie 67.000 zł. Wskazała, że kwota ta
wynika m.in. z umowy zawartej w zeszłym roku na organizacje koncertu. Dalej wskazała, że z 
materiałów promocyjnych korzystają wszystkie wydziały i jednostki miasta. Z tych środków 
utrzymywany jest również serwis miejski raciborz.pl, a także finansuje się ogłoszenia i plakaty. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk przekazał w następstwie takiej poprawki 
będzie trzeba wyciąć jarmarki i szopkę bożonarodzeniową. Dalej nie będzie można wydać 
profesjonalnej ulotki dla Arboretum, nie będzie można wesprzeć Państwowej Szkoły 
Muzycznej patronatem prezydenta miasta. Dodał, że w tych zadaniach ujęto również umowę z 
Panią Justyną Święty. Dalej środki te są zabezpieczone na wizyty krajowe i zagraniczne. W tym
roku będziemy obchodzić 30 lecie współpracy z Opawą. Dalej są to też środki na prowadzenie 
strony internetowej miasta, czy zakup materiałów promocyjnych. Chodzi o to aby wypromować
nowe logo i wydać mapę turystyczną i inne materiały dla turystów. W tym też ujęte zostały 
materiały dla jubilatów USC i koszty tłumaczeń. Poprosił aby zastanowić się na takimi 
cięciami. W innym wypadku należy zastanowić się czy utrzymywanie tego wydziału w ogóle 
ma sens. Dalej przedstawił zakres działania raciborskiego centrum informacji i uznał, że gdy 
powróci to do RCK to zapłacimy więcej. Dalej wskazał, że zapewne starosta też szuka środków 
na niedofinansowaną agencję na zamku dlatego też pojawiła się w mediach oferta. Uznał 
jednak, że to nie chodzi tylko o wystawienie ulotek. Wskazał, że zaangażowanie miasta w 
zamek jest możliwe wtedy gdy tam będzie nasze muzeum. Póki co miasto ma muzeum na 
starówce. Dalej przedstawił co miasto realizowało ze środków na rozwój turystyki. Uznał, że 
szkoda było by pozbawiać te osoby medali, koszulek i innych gadżetów. Wskazał, że z tych 
środków jest też opłacane oświetlenie i monitoring plaży miejskiej. Dodał, że w sumie radni 
planują zdjąć z turystyki i promocji kwotę 470.000 zł. Dalej wskazał, że miasto przystąpiło do 3
projektów ze środków RFIL na boisko ze sztuczną niewierzchnią, na gród średniowieczny i na 
rozbudowę skateparku. Uznał więc, że rozbudowa skateparku będzie realizowana, a pumtrack 
mógłby być realizowany w przyszłym roku. To pozwoliłoby uzyskać brakujące środki na cele 
promocyjne i turystyczne. Następnie poprosił aby zastanowić się również nad wydatkiem na 
maraton informatyczny Hackathon, gdyż żadna impreza tej rangi nie otrzymała takiego 
dofinansowania, poza Intro Festiwalem ale dopiero w 6 roku działalności. Dodał, że takie 
maratony informatyczne organizują firmy informatyczne, bądź klastry informatyczne i służą 
one pozyskiwaniu pracowników. Uznał, że można to zorganizować za mniejsze środki. Dalej 
uznał, że po tym bloku wystąpień można by zarządzić przerwę, w czasie której można by 
spotkać się i uzyskać porozumienie w tym zakresie.                  

 Rzecznik Prasowy Lucyna Siwek dołączając do apelu zastępcy prezydenta miasta poprosiła aby
zastanowić się nad cięciami w biurze prezydenta miasta. Wskazała, że roczny budżet to 90.000 
zł., a radni proponują zdjąć 50.000 zł. Dodała, że taki budżet biura funkcjonuje już od wielu lat. 
Dzięki tym środkom realizowana jest polityka informacyjna miasta. Własna strona miasta i 
facebook miejski to niewystarczające kanały więc od wielu lat realizowane są umowy z 
telewizją kablową i radiem, dodatkowo też publikuje się ogłoszenia w prasie. Dodała, że 
ograniczenie tego budżetu do 40.000 nie pozwoli sfinansować zawartych już umów. Zapytała 
więc co się takiego zmieniło, że radni takie cięcie proponują. Zaapelowała aby tego i tak 
skromnego budżetu nie ciąć.      

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy podsumowując wcześniejsze wystąpienia przedstawił 
prezentację zawierającą odniesienie się do kluczowego elementu związanego z budową boiska 
ze sztuczną nawierzchnią przy ul. Srebrnej. Dodał, że w poniedziałek spotkał się z radnymi 
Klubu Radnych Razem dla Raciborza w tym zakresie. Liczy więc, że szybko uda się 
porozumieć w kwestii lokalizacji Dalej przedstawił historię działań w tym zakresie. Wskazał 
też, że pomysł z tym boiskiem przy ul. Zamkowej nie jest nowym pomysłem. Rozważano też 
inne lokalizacje ale po wszystkich analizach wskazano na ul. Srebrną. Dalej wskazał na plany 
naprawy i rozbudowy H2Ostróg o część zewnętrzną. Stąd też propozycja Raciborskiego 
Centrum Rekreacji, którego głównym elementem powinien być H2Ostróg. W związku z tym 
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potrzebne są tereny na taką rozbudowę, a budowa tam boiska ze sztuczną nawierzchnią pozbawi
nas tego terenu. Dalej wskazał na kolizję planów radnych z rzutniami treningowymi. Wskazał, 
że obowiązuje tam 10 letni okres trwałości w związku modernizacją stadionu pod arenę 
lekkoatletyczną. Dalej przekazał, że umieszczając to boisko tam inaczej wchodzi się na tereny 
prywatne. Póki co była zgoda przedsiębiorcy na zamianę ale nie na sprzedaż. Dodatkowo więc 
należałoby pozyskać 24 ary, a i tak boisko tam zrealizowane nadawałoby się jedynie do 
treningów, a nie do rozgrywek. Pod tym względem lokalizacja boiska przy ul. Srebrnej ma 
przewagę. Następnie przekazał inne argumenty przemawiające za ul. Srebrną. Odniósł się też do
zarzutów radnych przeciwko lokalizacji przy ul. Srebrnej. Podsumowując przekazał, że biorąc 
pod uwagę występujące kolizje z rozbudową H2Ostróg i kolizje z rzutniami treningowymi oraz 
potrzebę wykupu prywatnych działek nadal będzie bronił propozycji byłego zastępcy 
prezydenta miasta Michała Fity aby sztuczną murawę zlokalizować przy ul. Srebrnej.               

 Radny Stanisław Borowik (Ad Vocem) odniósł się do słów w zakresie terenu przy ul. 
Głowackiego, uznając, że ten problem należy tam załatwić. Dalej odniósł się do propozycji 
dofinansowania zakupu samochodu gaśniczego dla PSP w Raciborzu. 

 Radny Piotr Klima (Ad Vocem) odniósł się do potrzeby remontu terenu przy ul. Dąbrowskiego, 
wskazał na nadal trwający czas pandemii i ważniejszy problem dotyczący braku pełnego 
dostępu do szpitala. Uznał, że w tym roku nie powinno być mowy o żadnym boisku. Nie można
też ferować tylko piłki nożnej. Zwrócił się też do Komisji Rewizyjnej o szybkie zakończenie 
kontroli spółki Unia Racibórz. Uznał też, że w zakresie turystyki i promocji w dobie pandemii 
wszystko jest do wykreślenia. Dodał, że rada pozwoli realizować prezydentowi jego program 
tylko wtedy gdy będą zdrowe relacje.   

 Radna Anna Szukalska (Ad Vocem) wskazała na brak dialogu prezydenta z radnymi w zakresie 
propozycji budżetowych. Dalej wskazała, że tylko na sesji budżetowej radni mogą wnieść 
poprawki do budżetu miasta, co więcej będzie to mobilizowało prezydenta do działania i do 
dialogu z radnymi, bo przyszłe przesunięcia są możliwe, dokonywane są one na każdej sesji. 
Następnie odniosła się do potrzeby dopisania zadań wodociągowych czy też propozycji 
maratony informatycznego, który wcześniej też był proponowany przez wydział urzędu. W 
kwestii zaplecza dla LKS Brzezie przekazała, że już w 2020 r. kwestionowano wydatek rzędu 2 
mln zł. Niezbędne było pozyskanie środków zewnętrznych, zamiast dwóch wniosków, o co 
apelowano złożono jeden, który został odrzucony. Dalej wskazała, że w zakresie budowy 
lodowiska radni w dobie pandemii proponują dalsze stawianie tymczasowego lodowiska na 
Rynku. Przedstawiła ofertę wynajmu takiego lodowiska łącznie z górka lodową. Pozwoli to na 
oszczędność 5 mln zł i przeznaczenie ich na inne cele.        

 Radny Mirosław Lenk (Ad Vocem) wskazał, że dialog jest ważny, zwłaszcza dialog między 
władzą wykonawczą, a uchwałodawczą. Podziękował też prezydentowi miasta za 
przygotowanie argumentów do propozycji zmian. Niewykluczone jest też to, że któregoś z tych 
zadań nie da się zrealizować, nic jednak nie stoi na przeszkodzie aby z tym tematami wracać w 
trakcie roku. Zaskoczyło go jednak to, że boisko stało się numerem 1 tej dyskusji. Podziękował 
prezydentowi miasta za poniedziałkowe spotkanie, bo spór nie dotyczy już samego boiska ale 
jego lokalizacji. Wskazał, że przy dialogu te wszystkie propozycje idzie przedyskutować i 
podjąć najlepsze decyzje. Dodał, że pojawiła się też propozycja lokalizacji tego boiska przy ul. 
Szczęśliwej. Na spotkaniu była mowa o miesiącu  na wypracowanie rozwiązania. Dzisiejsze 
wystąpienie prezydenta miasta sprowokowało jednak radnych do polemiki. Nie będzie odnosił 
się do tych propozycji choć wysłuchał ich z uwagą. Wskazał, że dzisiaj będzie trudno to 
rozważyć ale już w lutym można do tych tematów wrócić i zmienić zapisy w uchwale. Dodał, 
że po wyczerpaniu dyskusji będzie prosił o przerwę by chwilę porozmawiać.          

 Radna Justyna Henek-Wypior (Ad Vocem) odnosząc się do słów naczelnika wydziału 
Krzysztofa Żychskiego przekazała, że chciałaby zobaczyć kosztorys przygotowany dla ZSP Nr 
1 w Markowicach, tak aby wiedzieć czy należy środków odjąć czy dodać. 

 Naczelnik Wydziału Edukacji przekazał, że kosztorysy ma przy sobie więc można do nich w 
ramach przerwy zajrzeć. Kwota z kosztorysu to 43.000 zł. Radni proponują 50.000 zł co 
pozwoli na ciut większy plac zabaw. Uznał, że za ok. 80.000 może powstać już piękny plac 
zabaw z nową nawierzchnią.   
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 Radna Justyna Henek-Wypior odnosząc się do słów wiceprezydenta w zakresie środków na 
promocje przekazała, że mieszkańcy są zbulwersowani tą akcją plakatowania miasta. Zapytała 
więc ile na to zostało już wydanych środków. Uznała, że należy już skończyć z tym 
plakatowaniem, bo wystarczy kilka bilbordów, na których zmieścić się mogą 4 inwestycje. 
Wskazała, że nie wiadomo co z tych planów wyniknie, a już robi się masowa propagandę. 
Zaapelowało o rozwagę w tej materii.    

 Radny Michał Kuliga (Ad Vocem) przekazał, że dialog jest dobry, szkoda tylko, że w zakresie 
boiska prezydent tak późno chciał rozmawiać. Dalej uznał, że prezydent miasta powinien 
radnym przedstawić różne propozycje lokalizacji. Pokazując plusy i minusy. Racibórz jest 
jednak mistrzem w plakatowaniu czym co nie wiadomo czy powstanie. Dalej przekazał, że 
radnym chodzi o normalny dialog tak by wypracować najkorzystniejsze rozwiązanie. Dodał, że 
radni sami przygotowali dane, co więcej od razu wskazano, że wkradł się tam błędny wymiar. 
Dalej wskazał, że ta wcześniejsza prezentacja miała na celu zrealizować coś ponad podziałami. 
Było to zaproszenie do współpracy ale prezydent miasta nie chce z radnymi współpracować. 
Dalej uznał, że nie chodzi o to aby szybko zrealizować „10 Polowego”. Dodał, że koncepcja 
radnych jest trudna, są tam wady i przeszkody, które można jednak pokonać.  Jest to jednak 
ambitny plan aby stworzyć kompleksowy ośrodek sportu i rekreacji. Może to nawet nazywać 
Raciborskie Centrum Rekreacji. Dalej wskazał, że w prezentacji prezydenta miasta jeden slajd 
przeczy drugiemu gdy chodzi o kolizje z rzutniami. W kwestii kortów przekazał, że nie jest to 
likwidacja 2 kortów ale ich przeniesienie, po to aby je polepszyć. Dodał, że radni chcą rozwoju 
dlatego też potrzebne są rozmowy i porozumienie. Nie chodzi o to kto przygotuje lepszą 
prezentację. Dalej wskazał, że z prezentacji prezydenta miasta wynika, że rozbudowa H2Ostróg 
będzie możliwa dopiero po 2028 r. Dodał, że należy usiąść do stołu i rozmawiać. Podał też 
przykład czeskich sąsiadów, u których takie kompleksy istnieją.   

 Radny Paweł Rycka (Ad Vocem) przekazał, że jak tak ma wyglądać ten dialog, to za taki dialog
dziękuje. Podkreślił, że koncepcja radnych w żaden sposób nie ogranicza rozbudowy 
aquaparku. Zapytał więc prezydenta, kto powiedział, że trzeba przejąć grunty prywatne. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy powiedział mu o tym projektant. 
 Radny Paweł Rycka zapytał o imię i nazwisko projektanta.
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że jest to pracownik urzędu. 
 Radny Paweł Rycka przekazał, że na spotkaniu była mowa o 1 miesiącu czasu na wypracowanie

wspólnego stanowiska, które miał przedstawić prezydent miasta. Teraz radni zdają sobie sprawę
z tego, że będą winni tego, że te boisko w tym roku nie powstanie. Radni zabezpieczają jednak 
środki na rozwój raciborskiej piłki. Dalej przekazał, że decyzja prezydenta miasta w zakresie 
spółki piłkarskiej była złą decyzją. Podkreślił dalej, że nie ma potrzeby gruntów prywatnych. 
Zakładano przenieść dwa korty ale tylko po to aby poprawić ich stan. Następnie przedstawił 
radnym mapkę, która była prezentowana na spotkaniu. Uznał, że takiego rozwiązania nigdy 
radnym by nie przedstawiono. Następnie zaprezentował propozycje radnych, która nie wchodzi 
w skarpę i nie ogranicza możliwości rozbudowy aquaparku. Dalej wskazał, że doświadczeni 
zastępcy prezydenta miasta powinni wiedzieć, że prezydent proponuje, a rada decyduje. Radni  
przeciwstawiają się likwidacji boiska trawiastego przy ul. Srebrnej. Radni chcą inwestować w 
raciborska piłkę ale nie w spółkę. Dalej wskazał, że jest problem z rzutniami dlatego jest 
potrzebny miesiąc czasu na dalsze rozmowy, bo jest tam miejsce aby to zmieścić, wystarczy 
zmienić kąty. Gruntów prywatnych nie chce się kupować. Zgoda właściciela tych gruntów jest 
na to aby piłko chwyty postawić w granicy działki, choć martwi się o to prezydent miasta. 
Dodał, że jest nawet zgoda właściciela na przejazd ciężkiego sprzętu. Propozycja radnych 
odsuwa się jak tylko można od rzutni, nie zabiera się 3 kortów. Dalej uznał, że zaproszenie   
prezydenta do rozmów było więc tylko po to by dzisiaj dokopać radnym. W zakresie apeli 
środowiska piłkarskiego przekazał, że prezydent miasta niektórym działaczom zapomniał 
powiedzieć, że lokalizacja tego boiska przy ul. Srebrnej dokona się kosztem boiska trawiastego.

 Radny Leon Fiołka (Ad Vocem) przekazał, że w pierwszej części sesji budżetowej zostały 
przedstawione przez dwa kluby radnych propozycje zmian do uchwały budżetowej w kwocie aż
6 810 000 zł., przy czym 3 777 000 zł przewidziano poprzez zmianę wnioskowanych zadań 
zaproponowanych w projekcie uchwały budżetowej, a pozostałe 3 033 000 zł poprzez 
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zwiększenie dochodów zawartych w projekcie budżetu.  Zwrócił uwagę, iż projektowane 
dochody z podatku od nieruchomości zostały w projekcie budżetu zaplanowane przy 
przewidywanym wzroście stawek podatku od nieruchomości o 3,9%. Ten wzrost nie został 
przez te kluby zaakceptowany i obniżono go do 2%, a tym samym zmniejszono projektowane 
dochody z tego tytułu o ok 700 tys. W przedstawionej na sesji propozycji zmian do projektu 
budżetu zaproponowano dodatkowo zwiększenie dochodów w tych pozycjach o 1 833 000 zł 
czyli ma się znaleźć łącznie 2,5 mln zł. W jego ocenie to szczyt manipulacji. Podobnie było z 
opłatami za śmieci, gdzie nie zaakceptowano wyłączenia posiadłości niezamieszkałych z 
gminnego system zagospodarowywania odpadów ani nie podniesiono stawek do 23,25 zł/osobę,
ale wprowadzone zostały wymagane ustawą ulgi za kompostowanie. Do gospodarki śmieciowej
trzeba będzie więc dopłacać z innych środków ok 1,2 mln zł. Również wzrost udziału w 
podatku dochodowym od osób fizycznych, aż o 1 200 000 zł przy istniejącej pandemii i recesji 
gospodarczej jest przyjęty z "sufitu" i tylko po to, aby udawać, iż przedstawione propozycje nie 
naruszają ustawy o finansach publicznych czyli art. 240 tej ustawy. O zaproponowanych 
przesunięciach już sporo powiedziano, ale też musi zwrócić uwagę na kilka spraw i tak na 
przykład:  300 tys. na PSP niech da powiat, tak jak zaproponowali radni przy zamurowaniu 
okien i drzwi parteru w starym szpitalu, i przypominam, iż to dotyczyło tej części, która nie 
została kupiona przez naszego lokalnego inwestora. Proponuje się także odstąpienie od budowy 
szatni dla LKS Brzezie, a przecież to było obiecane już przez poprzednich włodarzy. Obecny 
obiekt grozi katastrofą budowlaną. Szczegóły znajdą radni w przesłanym apelu zarządu LKS 
Brzezie i pani dyrektor przedszkola nr 16 z Brzezia. Również odejście od kompleksowego 
remontu i modernizacji obiektu na ul. Srebrnej i odgrzanie starej koncepcji z 2012, która już 
wtedy była nierealna do realizacji pod względem kosztowym i lokalizacyjnym. Dalej odnosząc 
się do meritum czyli do procedowania zmian w projekcie budżetu przekazał, że przy takim 
niefrasobliwym i nieprofesjonalnym podejściu do projektu budżetu dodatkowo wmawiając, iż 
dalej mamy do czynienia z budżetem prezydenta jest w mojej ocenie co najmniej niepoważne.  
Mimo, iż w tych klubach mamy doświadczonych samorządowców i ludzi z wykształceniem 
prawniczym to nie respektuje się podstawowych, określonych w ustawach i uchwałach 
związanych z procedowaniem budżetu, przepisów. Po pierwsze chodzi o uchwałę nr 
VIII/110/2019 w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej, która obowiązuje i jest
konsekwencją ustawy o samorządzie gminnym oraz ustawy o finansach publicznych, gdzie w § 
3.2. Komisje Rady Miasta odbywają posiedzenia, na których formułują na piśmie swoje opinie 
o projekcie uchwały budżetowej wraz z wnioskami odnośnie ewentualnych zmian. Opinie 
przekazywane są niezwłocznie Prezydentowi Miasta Racibórz. W § 3.3. Prezydent Miasta 
Racibórz po zapoznaniu się z opiniami Komisji Rady Miasta oraz opinią Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w terminie do 7 dni może dokonać autopoprawek w projekcie uchwały 
budżetowej. Swoje stanowisko przedkłada na sesji budżetowej. Niestety ta procedura nie została
zachowana i jedynie ustnie sformułowano pytania do prezydenta dotyczące uszczegółowienia 
niektórych działów na co radni uzyskali pisemną odpowiedź. Również  ustawa o samorządzie 
gminny w art.60 ust 2 mówi, iż wyłącznie do kompetencji wójta/burmistrza/prezydenta należy 
zgłaszanie propozycji zmian w budżecie gminy. W ustawie o finansach publicznych art. 233 
mówi, iż inicjatywa w sprawie sporządzenia projektu uchwały budżetowej, prowizorium 
budżetowego i o zmianie uchwały budżetowej przysługuje wyłącznie zarządowi jednostki 
samorządu terytorialnego. W kolejnym artykule 240 ust. 2 tej ustawy czytamy, że bez zgody 
zarządu organ stanowiący samorządu nie może wprowadzić w projekcie uchwały budżetowej 
zmian powodujących zmniejszenie dochodów lub zwiększenie wydatków i jednoczesne 
zwiększenie deficytu budżetu. Oczywiści tutaj to zachowano. Podsumowując przekazał, że z 
tego względu nie może głosować za zaproponowanymi przez klub Razem dla Raciborza i klub 
Niezależnych Michała Fity propozycjami zmian. Nie będzie również zdziwiony, gdy tak 
zmodyfikowany przez te kluby budżet zostanie zakwestionowany przez RIO.  

 Radny Mirosław Lenk (Ad Vocem) odnosząc się do wypowiedzi radnego Leona Fiołki zakłada,
że RIO nie dopatrzy się w postępowaniu radnych istotnych naruszeń. Wskazał, że dzisiaj jest 
jedyny moment gdy rada ma istotny wpływ na kształt budżetu miasta.  Później można mieć 
wpływ tylko poprzez akceptację lub nie propozycji zmian prezydenta miasta. Nie sądzi aby 

33



przeszkodą było to, że zmiany do budżetu nie były zgłaszane na komisjach ale dopiero na sesji. 
Oczywiście można skarżyć to do organów właściwych. Nigdy też frywolnie nie podchodził do 
dochodów własnych, mimo tego, że zazwyczaj więcej czasu poświęca się wydatkom. Zanim 
więc zdecydował się na propozycje zwiększenia dochodów długo myślał. Wskazał, że podatki 
od nieruchomości mimo pandemii wykonały się bardzo dobrze. Wzrost na poziomie 2%  jest 
realny do osiągnięcia. Trudno też przewidzieć jak prezydent miasta podejdzie do wniosków o 
umorzenia. Na pewno nie będzie to większa skala niż dotychczas. Dodał, że każde dzisiejsze 
stanowisko jest obarczone ryzykiem błędu. Rola rady w planowaniu budżetu jest niewielka, 
zwłaszcza w zakresie dochodów. Klub radnych złożył swoje propozycje dwukrotnie. W 
dzisiejszej prezentacji zaobserwował kilka zbieżnych tematów. Następnie podkreślił, że radni 
dla równoważenia dochodów i wydatków nie mogą wykorzystywać przychodów z wolnych i 
niewykorzystanych środków. Dalej odnosząc się do słów na temat domknięcia się systemu 
dotyczącego odpadów uznał, że jest to póki co wróżenie z fusów. Wszystko dopiero się okaże i 
wtedy do tego tematu będzie można wrócić. Podkreślił, że póki co mamy stawkę 21 zł i w 
interesie mieszkańców jest utrzymanie tej kwoty. Nie zgodzono się na podwyższenie tej stawki 
ale ustalono szereg działań aby w tej kwocie się utrzymać. Dodał, że prawdą jest, że po dialogu 
wycofał się ze sprzedaży składowiska odpadów. Przekonała go wtedy główna księgowa spółki i
prezes spółki. Następnie wskazał, że radni nie manipulują ale są świadomi tego co 
przedstawiają. Dodał, że zmiany zostały przygotowane w gronie kilkunastu radnych, w dobrej 
wierze i w interesie mieszkańców. Przyznał też rację, że obiekt LKS Brzezie jest do rozbiórki, 
nie do remontu. Wskazał, że gdy podpisuje się program to nie ma się świadomości jakie wyjdą 
koszty. Przeraził się więc kwotą 2 mln zł. Niemniej jest gotowy usiąść do rozmów, bo te szatnie
się klubowi należą, tylko spróbujmy ograniczyć ten zakres do niezbędnego minimum. Na 
koniec wyjaśnił, że zrezygnował z lokalizacji boiska przy ul. Zamkowej nie dlatego, że nie było
to tam możliwe ale ze względu na ówczesne koszty związane z likwidacja skarp.            

 Radny Stanisław Borowik (Ad Vocem) w zakresie środków na samochód dla straży pożarnej 
przekazał, że powiat dał 250.000 zł., są też środki z funduszu wsparcia komendy wojewódzkiej, 
a także środki zewnętrzne. Uznał, że kwota 300.000 zł z miasta może pozwolić na pozyskanie  
nawet dwóch pojazdów.  

 Radny Leon Fiołka (Ad Vocem) zapytał radnego Stanisława Borowika ile powiat dopłacił do 
zakupu wozu bojowego w OSP Brzezie. 

 Radny Stanisław Borowik przekazał, że powiat nie musiał dopłacać, bo ten samochód pochodził
z innych środków. 

 Radny Leon Fiołka wyjaśnił, że to miasto musiało dopłacić.  
 Radna Anna Ronin odnosząc się do tematu boiska ma nadzieje na ten dialog, bo pora zakończyć

takie publiczne przeciąganie liny. Wskazała, że głosując dzisiaj nie będzie tego robiła dla 
prezydenta miasta. Ważne jest jednak to aby to boisko ze sztuczną nawierzchnią nie było tylko 
treningowe ale również do rozgrywania meczy. Ma więc nadziej, że będzie to w tych dalszych 
rozmowach wzięte pod uwagę.  Dalej odnosząc się do propozycji radnych związanych z 
lodowiskiem na wynajem zapytała czy te wykazane 300.000 zł dotyczą lodowiska dzisiaj 
pokazanego.  

 Radna Anna Szukalska przekazała, że ta cena jest negocjowalna i zależy od tego jak szybko się 
podpisze umowę i jakie warunki się wynegocjuje. Dotyczy jednak samego lodowiska bez górki 
lodowej.  

 Radna  Anna Ronin odnosząc się do przykładu lodowiska w Ostrowa przekazała, że tam co 
roku  jest 50.000 zysku więc nie budując nowego lodowiska co roku będziemy tracić 350.000 
zł. Lepiej więc dojść do porozumienia by w tym roku wybudować nowe lodowisko. Nie 
zgodziła się z tym aby zamykać się w czterech ścianach bo pandemia przecież minie. Trzeba 
więc myśleć strategicznie. W zakresie wydatku na remont dachu kościoła farnego w kwocie 
400.000 zł wskazała, że są to środki publiczne. Oczywiście gminy pomagają i też jest za tym 
aby pomagać ale tak jak to robią w innych gminach, mniejszymi kotami. Podkreśliła, że 
instytucje kościelne mają możliwość zwracania się o różnego rodzaju dotacje. Uznała również, 
że lepiej wypracować program, tak jak jest to w innych gminach gdzie co roku jest dotowany 
mniejszą kwotą inny kościół. Odnosząc się do reszty propozycji przekazała, że z niektórymi się 

34



zgadza, z niektórymi nie i jest to pole do dialogu. Niemniej budżet ten rada musi uchwalić. 
Dodatkowo widzi w tych propozycjach niespełnione propozycje byłego prezydenta miasta. Na 
koniec zaapelowała o ten dialog.        

 Radna Anna Szukalska (Ad Vocem) uznała, że radna Anna Ronin powinna zaapelować o dialog
do prezydenta miasta. W kwestii kościoła farnego to chodzi o ratowanie zabytku.  W zakresie 
lodowiska zapytała dlaczego radni mają wierzyć słowom prezydenta miasta. Dodała, że radni 
już raz uwierzyli w temacie spółki, która jest teraz zadłużona.  

 Radny Marcin Fica (Ad Vocem) odnosząc się do słów radnej Anny Ronin przekazał, że na 
remont dachu kościoła złożono wniosek. Dach ten w sumie ma kosztować ok. 2,5 mln zł. 
Kościół tego dofinansowania nie otrzymał i argumentowano to tym, że nie rozpoczęto tej 
inwestycji. Wobec czego rozpoczęto tą inwestycję i wystąpiono z kolejnym wnioskiem. 
Rozstrzygnięcie może być nie wcześniej niż na początku marca.  Dalej wskazał, że gdy 
remontowano dach Kościoła Św. Jakuba to miasto przekazało dotację w kwocie 200.000 zł.      

 Radna Anna Ronin (Ad Vocem) wskazała, że być może jest to uzasadnione. Warto więc 
dyskutować aby wypracować kompromis. W zakresie lodowiska przekazała, że nie chodzi tylko
o słowa prezydenta miasta bo też osobiście to sprawdziła i wyliczyła.   

 Radny Michał Szukalski (Ad Vocem) zapytał za jaki okres są te wyliczenie i skąd pewność, że 
te lodowiska, jeszcze przez dłuższy czas nie pozostaną zamknięte. 

 Radna Anna Ronin przekazała, że są to szacunki za ostatni rok.  Dalej uznała, że należy patrzeć 
optymistycznie i strategicznie do przodu.  

 Radny Michał Szukalski uznał, że wynika z tego, że lodowisko to mimo pandemii było otwarte.
Dalej wskazał, że planowany koszt budowy pozwoli na wynajem lodowiska przez 15 lat. 

 Radna Anna Ronin zapytała co będzie po tych 15 latach.
 Radny Michał Szukalski przekazał, że należy brać też pod uwagę różnicę w ilości mieszkańców

obu miast. 
 Wiceprzewodniczący RM Marian Czernar uznał, że ta dyskusja między radnymi została 

wyczerpana.   
 Radna Anna Wacławczyk wracając do prezentacji Raciborskiego Centrum Sportu dziwi fakt, że

na ten cel nie zostały zabezpieczone środki w proponowanych zmianach budżetu miasta. 
Uznała, że gdyby radni poważnie podeszli to tej propozycji to środki w tym projekcie budżetu 
przeznaczone na boisko przy ul. Srebrnej powinny w całości przejść na realizację Raciborskiego
Centrum Sportu.  Tymczasem jest to tylko skromne 250.0000 zł na wykup działek od skarbu 
państwa.  Dalej zapytała czy to RCS uwzględnia boisko treningowe czy też pełnowymiarowe. 
W zakresie oświaty przyznała, że zgadza się z naczelnikiem, że placówki należy traktować 
sprawiedliwie. W związku z tym uznała, że środki przeznaczone na SP 1 należy przeznaczyć na 
inne cele oświatowe czy szkoły, np. SP 4. Poprosiła więc o rozwagę oraz o zmianę do zmiany.   

 Radny Michał Kuliga przekazał, że ma to być boisko pełnowymiarowe, umożliwiające treningi 
w okresie jesienno-zimowym, na tym boisku oczywiście będzie można rozgrywać mecze.   

 Radna Zuzanna Tomaszewska zwróciła uwagę na dość duże dotacje w zeszłej kadencji na 
policję czy straż pożarną i to, że wówczas radni opozycji zgłaszali uwagi do tego. Niemniej tak 
wielkiej dotacji jak teraz nie było. Podobnie dotacji 400.000 zł na zabytki również w zeszłej 
kadencji nie było. Dalej podkreśliła, że w tej kadencji jest o wiele więcej dyskusji na komisjach.
W poprzedniej kadencji tak nie było, wtedy z radnymi nie było nic konsultowane, nikt do nich 
nie dzwonił. Wskazała jednocześnie, że pominięto radnych z drugiej strony w zaproponowaniu 
poprawek. Uznała więc, że tu nie ma dialogu. Dalej wskazała, że w poprzedniej kadencji 
opozycja zawsze na komisjach wprowadzała swoje poprawki. Ma więc do radnych żal, bo 
gdyby transmisja się nie przerwała to radni nie mieli by wcale czasu na analizę tych poprawek. 
Na koniec poprosiła o przerwę i przeprowadzenie dialogu przy okrągłym stole.       

 Radna Anna Szukalska (Ad Vocem) przypomniała, że w poprzedniej kadencji protestowano aby
konsultacji społecznych nie przeprowadzać w godzinach porannych. Teraz też pisała do 
Prezydenta Miasta Dariusza Polowego i brak jest odpowiedzi. Dalej uznała, że w dobie 
pandemii nie można żałować środków na służby, które pomagają mieszkańcom. 

 Radny Mirosław Lenk (Ad Vocem) przyznał, że przerwa będzie niezbędna dla wszystkich. 
Dalej wskazał, że radni pierwsze zaproszenie do rozmów otrzymali dopiero wtedy jak zmienił 
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się układ w radzie. Uznał, że wszyscy muszą nauczyć się tego dialogu. Dodał, że już wcześniej 
przekazywał, że propozycje prezydenta są warte rozważenia. Po przerwie można do tego na 
krótko wrócić i ten budżet uchwalić. Jest więc jeszcze czas aby tych zmian dokonywać.   

 Radny Henryk Mainusz przekazał, że padło tutaj stwierdzenie, że na maratonie informatycznym
tylko piją, jedzą i pracują. Zapytał więc zastępce prezydenta Dawida Wacławczyka w jakim 
procencie jedzą, w jakim piją, a w jakim pracują. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk przekazał, że jest to sformułowanie jednego z 
informatyków. 

 Radny Henryk Mainusz zapytał następnie czy przy obecnym systemie odbioru śmieci 
przewidziano dla wszystkich jednostek oświatowych niezbędne środki na opłaty z tym 
związane. Wskazał, że są to wydatki rzędu 6 – 8 tys. zł. Dalej odnośnie obiektu LKS Brzezie 
zapytał, że skoro Gmina Lubomia i sołectwo Nieboczowy do maksimum wykorzystało środki 
inwestora zbiornika to dlaczego nie podjęto próby obarczenie tego inwestora kosztami 
niezbędnych robót. Dalej zapytał czy szkoła w Brzeziu ma przygotowaną dokumentację na 
odtworzenie muru oporowego, koszt tego to ok. 260.000 zł zapytał więc dlaczego nikt o to nie 
wnioskuje.      

 Naczelnik Wydziału Edukacji Krzysztof Żychski przekazał, że gdy chodzi o mur oporowy to 
wykonana ekspertyza wskazuje na potrzebę całkowitej odbudowy tego muru. Nie jest to stan 
krytyczny ale stan do naprawy. Koszt będzie więc znaczny ale miasto zamierza przystąpić do 
wyłonienia wykonawcy dokumentacji technicznej, która wskaże jakiej wielkości to będą środki.
W zakresie śmieci to szkoły muszą dostosować się do tego co radni uchwalą, wzrost ten więc 
zostanie pokryty. W tamtym tygodniu została też podjęta decyzja o zakupie do wszystkich 
przedszkoli pojemników do segregacji odpadów. Takie pojemniki powinny pojawić się we 
wszystkich naszych placówkach.    

 Radny Henryk Mainusz przekazał, że doszły go słuchy, że już rok myśli się nad tym jak 
zabezpieczyć te środki. Następnie wracając do spotkania z prezydentrm miasta na temat boiska 
przekazał, że na tym spotkaniu wskazywano, że oprócz boiska przy ulicy Srebrnej potrzebny 
jest porządny parking i szatnie. Poprosił więc aby wszystko policzyć spokojnie i wtedy wyjdzie 
co ile będzie kosztowało.   

 Radny Michał Kuliga uznał, że każdy radny najlepiej wie jakie są potrzeby w jego lokalnym 
środowisku poprosił więc aby radnym nie zarzucać nierówne traktowanie szkół. Dodał, że w SP
1 chodzi o dokończenie bieżni wokół boiska. Wskazał, że w zeszłym roku wycięto tą 
propozycję bez dyskusji. Szkoda też, że w tym zakresie nie odbyła się podobna dyskusja jak w 
przypadku żłobka. W zakresie boiska ponownie potwierdził, że ma to być boisko 
pełnowymiarowe z możliwością rozgrywania oficjalnych meczy. Przedstawił tą propozycje 
wtedy gdy uzyskał argumenty. Dodał, że w tym zakresie radni chcą dalszej współpracy. W 
kwestii agencji turystycznej na zamku uznał, że starosta za 100.000 zł nie zechce jej ratować.  

 Radny Paweł Rycka przekazał, że ma żał do naczelnika wydziału oświaty, że ten nie zadzwonił 
w kwestii uwag odnośnie placówek oświaty. Dalej zapytał ile po wybudowaniu żłobka będzie  
w sumie miejsc w samorządowych jednostkach. Dla niego wcale nie przybędzie 100 miejsc. W 
zakresie prowadzenia agencji turystycznej uznał, że to nie miasto ratuje powiat ale to powiat 
wyciąga do miasta ręce. Dodał, że już na komisji prosił aby zwrócić się do starosty z ofertą. 
Zapytał wiec, czy zastępca prezydenta kontaktował się ze starostą.

 Naczelnik Wydziału Edukacji Krzysztof Żychski przekazał, że po uruchomieniu nowego żłobka
łącznie w dwóch placówkach będą 232 miejsca.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że urząd stara się maksymalnie sformalizować 
kontakty z powiatem w związku z tym póki nie ma rzeczywistej propozycji to trudno do niej się
odnosić. 

 Radny Paweł Rycka przekazał, że zadał proste pytanie o to czy zastępca prezydenta 
kontaktował się ze starostą. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk przekazał, że zostało wysłane pismo.
 Radny Paweł Rycka zapytał kiedy wysłano to pismo.
 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk przekazał, że wysłano to dzisiaj. Dodał, że nie 

zasadne jest aby kontaktować się poprzez media.
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 Radny Paweł Rycka wskazał, że na komisji zastępca prezydenta deklarował skontaktować się ze
starostą, tym bardziej, że jest to pilna sprawa i że nie che się tego zostawiać w RCK. Uznał 
więc, że jeżeli starosta wyciągnął rękę to należy ją przyjąć. Czy będzie lepiej to dopiero 
zobaczymy. Radni ocenią to za rok, nie trzeba też podpisywać trzy letniej umowy.  

 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk przekazał, że jako reprezentant mieszkańców 
wybrany na stanowisko zastępca prezydenta miasta będzie bronił interesu miasta. Dodał, że tą 
wyciągniętą rękę interpretuje inaczej. 

 Radny Paweł Rycka przekazał, że zastępca prezydenta na to stanowiska został wybrany przez 
prezydenta, a nie mieszkańców.  

 Radny Stanisław Borowik w zakresie stadionu przy ul. Srebrnej przekazał, że już wcześniej 
pytał o ubezpieczenie i okazało się , że klub nie był ubezpieczony. Wnioskował więc wtedy aby
przed udzieleniem dotacji kluby musiały przedstawić polisy. Wskazał, że szokuje go też to, że 
do takiego stanu dopuszczono pomieszczenia w Brzeziu. Ponownie więc zapytał czy kluby, 
które starają się o dotacje poświadczają, że są ubezpieczone. Zapytał więc przez kogo było to 
zaniedbane.  

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że pytanie jest szerokie bo dotyczy lat poprzednich
i trzeba sprawdzić czy na tamte czasy klub w Brzeziu był ubezpieczony i czy na takie szkody. 
Na teraz może powiedzieć, że kluby są ubezpieczone ale nie wie czy na wypadek tak wielkich 
szkód budowlanych. Dodał, że aby odpowiedzieć pisemnie poprosił o to zapytanie na piśmie.   

 Radny Henryk Mainusz (Ad Vocem) zadał pytanie kto jest zobowiązany do ubezpieczenia 
mienia i czyje jest to mienie.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że mienie jest gminne, niemniej stosowne umowy 
użytkowania często zawierają klauzule, że to użytkownik powinien mienie ubezpieczyć. Pewnie
więc z umowach mogło być to różnie wpisywane.  

 Radny Henryk Mainusz przekazał, że się z tym nie zgadza, bo na logikę to klub ubezpiecza 
swoich uczestników. Zapytał jak można ubezpieczyć nie swój obiekt.  

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner poprosił aby skupić się na kwestiach budżetowych. 
 Radny Marcin Fica przekazał, że o plac zabaw przy SP 4 występował już rok wcześniej i w 

odpowiedzi uzyskał informację, że nie ma tam takiej potrzeby, bo plac taki jest przy ul. Wojska 
Polskiego. W zakresie oświetlenia przejść dla pieszych przekazał, że od początku pilnował aby 
powstała specjalna komisja, na tej komisji nigdy nie było jednak ani prezydenta ani zastępcy 
prezydenta, poza tym trzykrotnie brał udział w wyjazdach radnych i na tych wyjazdach też nie 
było prezydentów. Później wytypowanych zostało 16 przejść i dzięki projektowi 
ministerialnemu zrobiono 12 przejść dla pieszych. Teraz zaś to prezydent miasta przypisuje 
sobie realizacje tych przejść.    

 Radna Ludmiła Nowacka przekazała, że padło już wiele deklaracji o rozmowy dlatego też 
wspólnie z radną Krystyną Klimaszewską wnoszą o to aby książkomat dla PWSZ też znalazł się
w budżecie miasta. Następnie w imieniu rodziców klas sportowych w SP 15 zwróciła się o 
zachowanie tego co było wcześniej tzn tego, że strategia sportu była oparta o programy 
związkowe. Część tych godzin została utracona na rzecz oszczędności. Poprosiła więc o 
przywrócenie godzin treningowych. Dalej przekazała, że klub zapaśniczy swego czasu 
wnioskował o audyt i termomodernizację obiektu ale działania jeszcze nie zostały rozpoczęte. 
Poprosiła o to aby o tym też pomyśleć. Dalej w zakresie bezpieczeństwa przekazała, że warto 
pomyśleć o budowie zatoczki przy SP 8. Na koniec poprosiła o zamknięcie tej dyskusji.   

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner przekazał, że przerwę na pewno zarządzi, niemniej 
wskazał, że dobrze jest wyczerpać wszystkie zgłoszenia. 

 Radna Anna Wacławczyk ponowiła pytanie dlaczego w tych zmianach budżetu nie ma 
zabezpieczonych środków na Raciborskie Centrum Sportu. Na koniec też poprosiła o przerwę.   

 Radny Henryk Mainusz odpowiadając przekazał, że w tym roku wpisano 250.000 zł na 
sfinalizowanie zakupu działek skarbu państwa. Dokumentacja to góra 20.000 zł więc nie są to 
środki które rozłożą budżet. W zakresie realizacji przekazał, że najszybciej to byłoby możliwe 
w grudniu, po co więc środki, które będą leżały.    

 Radny Michał Szukalski w zakresie środków na nowy samochód dla straży pożarnej przekazał, 
że obecny taki samochód jest z 2007 roku., więc należy w to zainwestować.   
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 Radna Anna Wacławczyk zapytała czy na tej przerwie spotkają się przedstawiciele klubów w 
ramach ewentualnego dialogu. 

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner przekazał, że będzie to po prostu przerwa, bo nie 
może dyktować nikomu, kto z kim ma rozmawiać.  

 Radna Anna Wacławczyk przypomniała, że wcześniej takie były deklaracje. 
 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner przyznał, że w zakresie obiektu LKS Brzezie 

zastanawia się tylko jak można zrealizować projekt za 2 mln zł, kwotą 1 mln zł. Chyba, że jest 
już koncepcja zastępcza, o którą radni zabiegali rok temu, czyli projekt minimalny za 1 mln zł. 
Niemniej nie usłyszano takie deklaracji z ust zastępcy prezydenta miasta, a był zobligowany do 
tego rok temu. W zakresie odpadów przekazał, że gdyby w Świdniku nie wyłapali „martwych 
dusz” to by mieli większą podwyżkę. W zakresie wynajmu lodowiska przekazał, że nikt nie 
powiedział, że te lodowisko dla mieszkańców ma być za darmo. Następnie zarządził 30 
minutową przerwę. Przerwa od godz. 20:21 do godz. 21:15. 

 Po przerwie Skarbnik Miasta Beata Koszowska -  Gralak przekazała, że zmiany w budżecie 
miasta wywołane autopoprawką doprowadzą do zmiany w rezerwie ogólnej na kwotę 1522 zł. 
W związku z tym poprosiła aby radni zaproponowali źródło pokrycia. 

 Radny Henryk Mainusz przekazał, że środki te można przenieść ze środków przeznaczonych na
modernizację stadionu przy ul. Srebrnej.

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner zarządził głosowania autopoprawek prezydenta i 
poprawek zgłoszonych przez radnych. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia pierwszej autopoprawki Prezydenta Miasta. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław
Lenk, Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin,
Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, 
Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Dawid Łomnicki

Głosowano w sprawie:
przyjęcia drugiej autopoprawki Prezydenta Miasta wraz poprawką radnego Mirosława Lenka. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (15)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, 
Krystyna Klimaszewska, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, 
Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (3)
Leon Fiołka, Jarosław Łęski, Anna Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska
NIEOBECNI (1)
Dawid Łomnicki

Głosowano w sprawie:
przyjęcia poprawek zgłoszonych przez radnego Mirosława Lenka - kwota wydatków 
6.810.000 zł. 
Wyniki głosowania
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ZA: 13, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (13)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał 
Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (4)
Leon Fiołka, Jarosław Łęski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5)
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin
NIEOBECNI (1)
Dawid Łomnicki

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że kluby w czasie przerwy spotkały się na krótko z 
prezydentem miasta.  Wskazał, że radni są otwarci na propozycje przedstawione dzisiaj przez 
prezydenta miasta i pracowników urzędu. Kluby oczekują zaproszeń na spotkania i w sytuacji 
gdy propozycje będą zasadne i możliwe to radni będą współpracować.    

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner zarządził głosowanie uchwały budżetowej z 
uwzględnieniem wcześniej zgłoszonych i przegłosowanych autopoprawek prezydenta miasta i 
poprawek zgłoszonych przez radnych.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały Budżetowej Miasta Racibórz na 2021 r. z uwzględnieniem przyjętych 
autopoprawek prezydenta i poprawek radnych. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (13)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał 
Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (3)
Leon Fiołka, Jarosław Łęski, Anna Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6)
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin,
Zuzanna Tomaszewska
NIEOBECNI (1)
Dawid Łomnicki

Rada podjęła Uchwałę Nr XXVIII/391/2021 - Uchwałę Budżetową Miasta Racibórz na 2021 r.

25. Uchwała w sprawie wieloletniej prognozy finansowej.

 Radny Mirosław Lenk dopytał czy uchwała ta zostanie przegłosowana z uwzględnieniem 
przyjętych poprawek w uchwale budżetowej, bo inaczej nie można tego przygotować.  

 Radny Jarosław Łęski zapytał czy można głosować nieistniejący dokument. 
 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner wskazał, że budżet ze zmianami został 

przegłosowany. Niemniej poprosił o wypowiedź skarbnik miasta i obsługę prawną.
 Radca Prawny Marek Harz przekazał, że zmiany wieloletniej prognozy finansowej wynikają z 

przed chwilą przegłosowanej uchwały budżetowej i dokument zostanie uzupełniony.
 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisji OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała 

projektu przedmiotowej uchwały. 
 Radny Michała Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 

przedmiotowej uchwały wraz z autopoprawką.
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 Radna Anna Wacławczyk przekazała, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały wraz z autopoprawką.

 Radna Magdalena Kusy wskazała, że w zakresie zmian w budżecie to nie jest skomplikowane, 
zapytała natomiast jak te zmiany konkretnie przeniosą się na wieloletnią prognozę finansową.   

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak przekazała, że w części liczbowej zostanie 
zmieniony rok 2021, pozostałe zaś lata nie będą zmieniane. 

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner zapytał czy zmiana rezerwy ogólnej przyjęta w 
uchwale budżetowej będzie miała tu znaczenie. 

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak przyznała, że to też ma znaczenie i zostanie to w tej
uchwale uwzględnione.

 Radny Leon Fiołka przekazał, że sytuacja ta ma miejsce ponieważ nie trzymano się ustaleń 
wynikających z uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej.

 Radny Mirosław Lenk (Ad Vocem) przekazał, że przyznał, że byłoby zapewne lepiej gdyby 
zachowywano te procedury. Nie przypomina sobie jednak uchwalenia budżetu miasta bez 
wnoszenia autopoprawek i poprawek, bez przyjmowania ich na sesji. Zarówno więc uchwalany 
budżet jak i wieloletnia prognoza finansowa była różna od tych opiniowanych na komisjach.   

 Radny Leon Fiołka (Ad Vocem) wskazał, że w tej i poprzedniej kadencji nie było sytuacji, że 
poprawki wnoszono na sesji. Przypomina sobie, że raz tylko była sytuacja poprawek ale zostały 
one odrzucone. Nigdy nie było tak głębokich zmian. 

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że nie było poprawek radnych ale były autopoprawki 
prezydenta miasta. 

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner zarządził głosowanie uchwały. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej z uwzględnieniem 
autopoprawki prezydenta miasta i przyjętymi poprawkami do uchwały budżetowej. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (13)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał 
Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (3)
Leon Fiołka, Jarosław Łęski, Anna Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6)
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin,
Zuzanna Tomaszewska
NIEOBECNI (1)
Dawid Łomnicki

Rada podjęła Uchwałę Nr XXVIII/392/2021 w sprawie wieloletniej prognozy finansowej.

 Radna Anna Szukalska zgłosiła wniosek formalny o rozszerzenie porządku obrad o uchwałę w 
sprawie zobowiązania Przewodniczącego Rady Miasta Racibórz do złożenia zawiadomienia o 
możliwości popełnienie przestępstwa. Dodała, że jest to sprawa o której dyskutowano dwa 
tygodnie temu i nie uzyskano stanowiska zastępcy prezydenta miasta Dawida Wacławczyka. 
Wskazała, że chodzi o sytuację dotyczącą ewentualnego popełnienia plagiatu.

  Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner przekazał, że do przedmiotowego projektu uchwały 
zgłoszono tez poprawki.  

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że gdy wniosek zostanie przegłosowany to będzie można 
zarządzić krótką przerwę.

 Radna Anna Szukalska uznała, że najpierw powinno to zostać wprowadzone do porządku 
obrad, a później nastąpi przerwa i ewentualne poprawki. 
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 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner zarządził głosowanie przedstawionego wniosku 
formalnego.

 Radny Leon Fiołka zapytał czy to chodzi o poszerzenie porządku obrad o kolejny punkt.
 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner potwierdził, że tak.  

Głosowano wniosek w sprawie:
poszerzenia porządku obrad o Uchwałę w sprawie złożenia zawiadomienia o popełnieniu 
przestępstwa. 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (16)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, 
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, 
Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, 
Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (5)
Leon Fiołka, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska
NIEOBECNI (2)
Dawid Łomnicki, Anna Wacławczyk

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że ma podobny wniosek formalny o poszarzenie porządku 
obrad o uchwałę zmieniająca uchwałę nr XXXI/453/2009 Rady Miasta Racibórz z dnia 29 
kwietnia 2009 r. w sprawie określenia zasad wnoszenia , cofania i zbywania udziałów i akcji w 
spółkach prawa handlowego przez Prezydenta Miasta Racibórz. Dodał, że ma to związek z 
wniesieniem udziałów do spółki Unia Racibórz. Zamiarem zaś jest ujednolicenie postępowania 
zarówno przy obejmowaniu udziałów i podwyższeniu udziałów. Następnie odczytał treść 
przedmiotowej uchwały podpisanej przez radnych.   

 Radny Leon Fiołka zapytał przez kogo została wniesiona ta i poprzednia uchwała.
 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner przekazał, że obie te uchwały wniesione zostały 

przez grupy radnych. Dalej przekazał, że będzie zarządzona zaraz krótka przerwa celem 
przedstawienia radnym treści tych uchwał.  

 Radny Jarosław Łęski (Ad Vocem) przekazał, że jego zgłoszenie ad vocem dotyczyło 
poprzedniej uchwały. Następnie odczytał fragment statutu miasta: „Wnioski formalne 
Przewodniczący Rady poddaje pod dyskusję po dopuszczeniu jednego głosu „za” i jednego 
głosu „przeciwko” wnioskowi, po czym poddaje sprawę pod głosowanie.”. Dodał, że zgłosił się 
w trakcie przedstawiania wnioski ale jego głos został niezauważony bądź pominięty. Teraz 
sprawa jest już bezprzedmiotowa.  

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner wskazał, że wniosek formalny ma pierwszeństwo 
przez ad vocem. 

 Radny Jarosław Łęski przekazał, że jego zgłoszenie zostało pominięte i jest to po raz kolejny 
gwałt na statucie.

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że radny może przecież się wypowiedzieć. 
 Radny Jarosław Łęski przekazał, że teraz nie ma już na to ochoty bo wniosek jest 

bezprzedmiotowy.    
 Radna Anna Szukalska przekazała, że generalnie można zrobić reasumcje tego głosowania. 

Poprosiła aby w tej sprawie wypowiedzieli się prawnicy.
 Radca Prawny Marek Harz wskazał, że radny chyba wycofał swój wniosek.
 Radny Jarosław Łęski przekazał, że jego zgłoszenie ad vocem zostało pominięte przed 

głosowaniem wniosku formalnego. Poprosił aby to zostało zaprotokołowane. 
 Radny Mirosław Lenk w związku z powyższym aby nie narażać tej uchwały na uchylenie przez 

nadzór prawny zgłosił wniosek formalny o wycofanie z porządku obrad uchwały w sprawie 
zobowiązania Przewodniczącego Rady Miasta Racibórz do złożenia zawiadomienia o 
możliwości popełnienie przestępstwa. 

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner poprosił o przygotowanie głosowania oby wniosków 
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formalnych zgłoszonych przez radnego Mirosława Lenka.   
 Radna Zuzanna Tomaszewska (Ad Vocem) odnosząc się do pierwszego wniosku radnego 

Mirosława Lenka przekazała, że była 50 minutowa przerwa i radni mogli przedłożyć 
pozostałym radnym te dwie uchwały. Radni mieliby więc czas na zapoznanie się z tymi 
uchwałami. Tak aby powoli kończyć tą sesję. Nie widzi tu dialogu, nie rozumie też dlaczego nie
można poczekać do kolejnej sesji za 3 tygodnie. Poprosiła o szacunek do czasu radnych. 
Wskazała, że radni muszą mieć czas na to aby z tym uchwałami się zapoznać.   

 Wiceprzewodniczący RM Marina Czerner przekazał, ze udzieli tyle czasu ile będzie potrzeba.
 Radna Anna Ronin wskazała na procedurę, którą należy dochowywać. Statut stanowi kto 

posiada inicjatywę uchwałodawcza i to zapewne zostało dochowane. Dalej jest określone co 
projekt uchwały powinien określać oraz to, że powinno być pisemne uzasadnienie oraz potrzeba
zaopiniowania przez radcę prawnego. Dziwi więc takie zachowanie, że projekty uchwał są 
przygotowywane w międzyczasie, zamiast przygotowania ich odpowiednio wcześniej. Teraz 
radni mają nad czymś głosować czego nie widzą, czego nie przeczytali. Nie zrozumiała co 
radny Mirosław Lenk i radna Anna Szukalska przeczyli. Nie mówi, że jest to złe uzasadnienie 
ale to aby procedury zostały zachowane.   

 Radny Mirosław Lenk (Ad Vocem) przekazał, że z pokora przyjmuje uwagi. Dodał, że radni nie
łamią statutu, a przewodniczący powinien ogłosić przerwę wystarczająca na zapoznanie się z 
uchwałami . Wskazał, że są to krótkie uchwały, a jeśli będą potrzebne jakieś wyjaśnienia to 
chętnie to zrobi. Następnym razem postąpi zgodnie z oczekiwaniami radnych. 

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner w pierwszej kolejności zarządził głosowanie 
wniosku radnego Mirosława Lenka o wycofanie z porządku obrad wcześniej włączonej uchwały
w sprawie zobowiązania Przewodniczącego Rady Miasta Racibórz do złożenia zawiadomienia 
o możliwości popełnienie przestępstwa. 

 Głosowano wniosek w sprawie:  
wycofania z porządku obrad Uchwały w sprawie złożenia zawiadomienia o podejrzeniu 
popełnienia przestępstwa. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (17)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk 
Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5)
Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
NIEOBECNI (1)
Dawid Łomnicki
          

 Radna Anna Szukalska ponownie zgłosiła wniosek formalny o rozszerzenie porządku obrad o 
uchwałę w sprawie zobowiązania Przewodniczącego Rady Miasta Racibórz do złożenia 
zawiadomienia o możliwości popełnienie przestępstwa. 

 Radny Jarosław Łęski (Ad Vocem) zapytał czy rada może zobowiązać przewodniczącego do 
robienia jakiś zgłoszeń. Z tego co wie art. 231 KK zobowiązuje każdą osobę, która powzięła 
informacje o możliwości popełnienia przestępstwa do złożenia zawiadomienia. Dlaczego radni 
mając taką wiedzę wysługują się przewodniczącym.  

 Radna Anna Szukalska (Ad Vocem) uznała, że jest to sprawa wspólna i radni mogą zrobić to 
wspólnie. Dodała, że gdy nie będzie większości to może to zrobić sama. 

 Radny Jarosław Łęski przekazał, że właściwy jest tu art. 304 § 1 KPK.
 Radna Anna Szukalska przekazała, że społeczny wniosek nie odnosi skutku. Dodała, że sprawa 

była poruszana dwa tygodnie temu i nie było stanowiska ani prezydenta ani zastępcy 
prezydenta. Podtrzymuje więc ten wniosek formalny.   

 Radny Jarosław Łęski uznał, że w takim razie radni mogli już dwa tygodnie temu złożyć osobne
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zawiadomienia. 
 Radna Anna Szukalska przekazała, że skonsultowano to z kancelarią prawną, która 

przygotowała treść tego zawiadomienia. 
 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner zarządził głosowanie wniosku formalnego radnej 

Anny Szukalskiej.
Głosowano wniosek w sprawie:
wprowadzenia do porządku obrad Uchwały w sprawie złożenia zawiadomienia o podejrzeniu 
popełnienia przestępstwa. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (15)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, 
Krystyna Klimaszewska, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, 
Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (6)
Leon Fiołka, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Anna Ronin, Zuzanna 
Tomaszewska
NIEOBECNI (2)
Dawid Łomnicki, Anna Wacławczyk
 

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner następnie zarządził głosowanie wniosku formalnego 
radnego Mirosława Lenka w sprawie poszarzenie porządku obrad o uchwałę zmieniająca 
uchwałę nr XXXI/453/2009 Rady Miasta Racibórz z dnia 29 kwietnia 2009 r. 
Głosowano wniosek w sprawie:
poszerzenia obrad o Uchwałę zmieniającą uchwałę nr XXXI/453/2009 Rady Miasta Racibórz z 
dnia 29 kwietnia 2009 r. w sprawie określenia zasad wnoszenia , cofania i zbywania udziałów i 
akcji w spółkach prawa handlowego przez Prezydenta Miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (15)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, 
Krystyna Klimaszewska, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, 
Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (4)
Leon Fiołka, Magdalena Kusy, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Zygmunt Kobylak, Jarosław Łęski
NIEOBECNI (2)
Dawid Łomnicki, Anna Wacławczyk

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner zapytał jak długą przerwę zarządzić. Z uwagi, ze 
zgłoszono propozycje 2 godzi uznał, że to trochę za dużo.   

 Radna Anna Ronin przekazała, nie jest jej intencją wydłużać obrady ale chce świadomie się 
zapoznać się z obiema uchwałami. Szanując jednak zdanie radnego Stanisława Borowika 
zaproponowała 30 minutowa przerwę.  

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner zarządził 30 minut przerwy. Przerwa od godz. 22:18 
do godz. 23:01.
 

26. Uchwała w sprawie złożenia zawiadomienia o podejrzeniu popełnienia przestępstwa.

 Radna Anna Szukalska przekazała, że po konsultacji z obsługą prawną zgłosiła autopoprawkę 
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do przedmiotowej uchwały po której tytuł uchwały otrzymuje brzmienie „w sprawie złożenia 
zawiadomienia o podejrzeniu popełnienia przestępstwa”. Dalej przedstawiła treść uchwały, 
która otrzymała następujące brzmienie: ”§1. Rada Miasta Racibórz postanawia złożyć 
zawiadomienie o podejrzeniu popełnieniu przestępstwa przez Dawida Wacławczyka. §2. Treść 
zawiadomienia o podejrzeniu popełnienia przestępstwa stanowi załącznik do niniejszej 
uchwały. §3. Zobowiązuje Przewodniczącego Rady Miasta Racibórz do złożenia 
zawiadomienia o podejrzeniu popełnienia przestępstwa przez Dawida Wacławczyka. §4. 
Upoważnia się Przewodniczącego Rady Miasta Racibórz do składania w imieniu Rady Miasta 
w postępowaniu wyjaśniającym wszelkich pism, wniosków i oświadczeń. §5. Wykonanie 
uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Miasta Racibórz. §6. Uchwała wchodzi w życie
z dniem podjęcia.”.  

 Radny Jarosław Łęski zapytał co będzie jak prokuratura nie dopatrzy się przestępstwa, a pan 
Dawid Wacławczyk wystąpi z pozwem, komu on będzie go wytaczał, radzie czy radnym którzy
zgłaszali wniosek, czy przewodniczącemu rady i jakie mogą być tego konsekwencje. Dodał, że 
nie jest sztuką zrzucić odpowiedzialność na radę czy przewodniczącego rady. Uznał, że 
przerzucenie tego na organ kolegialny to jest rozmycie odpowiedzialności.

 Radca Prawny Marek Harz przekazał, że co do podstawy prawnej i treści uchwała nie budzi 
zastrzeżeń formalno-prawnych. W zakresie pytania przekazał, że jest to zależne od wielu 
czynników. Nie wiadomo jak zachowa się osoba w tej uchwale wymieniona, nie wiadomo jaki 
będzie los tego ewentualnego zawiadomienia. Jakie też roszczenia przysługują takiej osobie to 
jest temat bardzo szeroki. Dalej wskazał, że rada nie posiada odpowiedzialności prawnej więc 
teoretycznie można pozwać poszczególne osoby na gruncie prawa cywilnego. Samej rady nie 
można pozwać. 

 Radny Jarosław Łęski zapytał co będzie jak przewodniczący będzie składał zawiadomienie.       
 Radca Prawny Marek Harz przekazał, że jeżeli ta uchwała zostanie przyjęta w takim brzmieniu 

to przewodniczący wykonuje zobowiązanie nałożone przez radę. Dla niego jako prawnika 
ważniejsze jest to kto się podpisał pod takim wnioskiem i czy to co jest tam napisane jest 
prawdziwe i znajdzie potwierdzenie w czynnościach procesowych organów ścigania.  

 Radny Jarosław Łęski zapytał jak to wygląda gdy takie zawiadomienie składa osoba fizyczna. 
 Radca Prawny Marek Harz przekazał, że każdy może złożyć zawiadomienie o podejrzeniu 

przestępstwa, czy to będzie osoba prawna jako cała gmina, czy prezydent miasta czy osoba 
prywatna. Dodał, że pranie tego publicznie nie zmierza realizacji celu który przyświeca art. 304 
KPK.    

 Radna Anna Ronin (Ad Vocem) przekazała, że rada to radni i w związku z tym ta uchwała w jej
opinii nie została odpowiednio przygotowana. Najlepiej więc wyłączyć się z tego głosowania. 
Podkreśliła, że nie zapoznawała się ani z jednym ani z drugim dokumentem, nie chce więc się 
podpisywać pod domniemana możliwością popełnienia przestępstwa. Wskazała, że są to 
zarzuty karne wystosowane przez gremium i nie będzie się pod tym podpisywać. Dodała, że w 
przypadku gdyby jako radna  czy mieszkaniec Raciborza dowiedziała się o czymś takim, 
przeczytała to od deski do deski, porównała jeden egzemplarz z drugim i nie miała żadnych 
wątpliwości to zgłosiłaby to do prokuratury. Nie rozumie więc dlaczego nie zostało to 
zgłoszone przez osobę, która to zbadała. Dlaczego ta osoba, która to zbadała i twierdzi, że 
zostało naruszone prawo karne nie zgłosiła tego do prokuratury. Dlaczego nie toczy się 
postępowanie i dlaczego ona ma w tej kwestii głosować. Uznała, że będziemy mieli coś na 
sumieniu jeżeli komuś zrobimy krzywdę tym zawiadomieniem. Dalej podkreśliła, że nie miała 
czasu na zapoznanie się z dwoma umowami i całym zawiadomieniem i nie jest wstanie z 
czystym sumieniem podpisać się pod tym. Zaapelowała aby ta osoba, która się o tym 
dowiedziała jako pierwsza, sprawdziła to i stwierdzając, że jest ku temu przesłanka zgłosiła to 
do prokuratury, podpisując się pod tym imieniem i nazwiskiem. Po drugie nie jest przekonana 
do tego, że rada miasta może nakazywać czy to prezydentowi czy przewodniczącemu rady 
konkretnych zadań do wykonania.            

 Radna Anna Szukalska (Ad Vocem) przekazała, że wszyscy radni otrzymali na maila koncepcję
produktu turystycznego opracowanego przez Dawida Wacławczyka, wszystkim radnym zostało 
wysłane również opracowanie pana Grzegorza Wawocznego. Każdy radny mógł więc to 
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przeczytać i to porównać. Generalnie pierwsza informacja pochodziła z mediów i na początku 
wydawało się jej, że jest to mało prawdopodobne. Rzetelnie więc usiedliśmy i to porównaliśmy.
Dopiero w wyniku porównania ilości byliśmy zszokowani, konsultowano to też z prawnikami. 
Dodała, że nie usłyszeliśmy żadnego stanowiska Dawida Wacławczyka, nie usłyszeliśmy też 
nic od pana prezydenta, który powiedział, że będzie to analizował.          

 Radna Anna Ronin przekazała, że ją nie interesuje to kto ile to analizował i kto to czytał, a kto 
nie. Wskazała, że ona tego nie przeczytała dlaczego więc ma zgłaszać zawiadomienie do 
prokuratury jeżeli nawet nie jest świadoma tego co jest w tym dokumencie. Wskazała, że jest to 
bardzo duża odpowiedzialność. Jeżeli więc radna Anna Szukalska mówi, że to dobrze 
sprawdziła, konsultowała z kancelarią, co stoi na przeszkodzie aby jako osoba fizyczna zgłosiła 
zawiadomienie do prokuratury. Dlaczego pociąga się wszystkich radnych do 
odpowiedzialności. Zapytała czy jest na to jakaś podstawa prawna.       

 Radna Anna Szukalska odpowiedziała, że radna Anna Ronin może być przeciw, może się też 
wstrzymać, nikt nikogo nie zmusza. 

 Radna Anna Ronin przekazała, że ma świadomość co to jest rada miasta i chyba wszyscy mają 
tutaj świadomość tego co się stanie gdy uchwała w sprawie złożenia zawiadomienia zostanie 
przegłosowana. Przewodniczący będzie musiał to zrobić. Dodała, że ona nie chce swojej zgody 
na to wydawać z uzasadnionych powodów. Jeszcze raz zaapelowała o to aby te osoby, które to 
dokładnie sprawdziły i które mają duże prawdopodobieństwo co do tego, że został popełniony 
czyn zabroniony, zgłosiły to na własną odpowiedzialność do prokuratury. Poprosiła o 
odpowiedź co stoi temu na przeszkodzie. 

 Radna Anna Szukalska uznała, że radna Anna Ronin ma również obowiązek przeanalizowania 
tych prac, skoro publicznie ten temat był podniesiony. Na tym polega rzetelna praca radnego, 
który sprawdza dokumenty źródłowe przesłane na maila. Uznała, że jest to sprawa dotycząca 
miasta, nie jest to sprawa prywatna. Można to zgłosić jako osoba prywatna ale również na 
instytucjach samorządowych ciąży taki obowiązek. Są dwa rodzaje zgłoszenia, tzw. obywatelski
o którym mówił radny Jarosław Łęski, dotyczy każdego mieszkańca i brak takiego zgłoszenia 
nie powoduje żadnych konsekwencji. Jeżeli zaś chodzi o instytucje samorządowe to narażamy 
się na art. 231.      

 Radna Anna Ronin przekazała, że instytucja samorządowa może z urzędu zgłosić 
zawiadomienie, natomiast teraz rada nakazuje przewodniczącemu zgłoszenie zawiadomienia. 
Dalej wskazała, że uczestniczyła w pracach komisji, natomiast to co jest teraz robione nie do 
końca jest zgodne z obowiązującymi przepisami prawa i ustawie o samorządzie gminnym i nie 
będzie w tym uczestniczyć.    

 Radny Piotr Klima przekazał, że sprawa jest kłopotliwa i trudna i dla samorządu jest to rzecz 
niezmiernie odpowiedzialna, bo będzie to świadczyło na długie lata o nas, o naszym wizerunku,
o naszej uczciwości, etyce, itd. Nie ma co kruszyć kopii nad tym kto to pierwszy powiedział, bo
że nie powiedział to radny, to nie znaczy, że inni o tym nie wiedzieli. Pan Wacławczyk 
udowadniał, starał się przekonać, że nie popełnił tutaj jakiś drastycznych historii. Co więcej z 
tego wywodu wynikał, że na dobrą sprawę do tego interesu jeszcze dołożył swoje pieniądze, a 
więc stracił na tym. Dalej wskazał, że mamy prawników, można też sięgnąć do zewnętrznych 
kancelarii. Uznał, że prezydent miasta wybierając na funkcje zastępcy prezydenta radnego 
powiatowego mógł od razu użyć prawników aby pokazali, że wszystko jest w porządku. Dalej 
wskazał, że po to są te instytucje, sądy i prokuratury, aby wyjaśnić gdzie leży prawda. Dodał, że
sprawa poszła za daleko, ludzie o tym mówią i to też jest obraz miasta. Chciałby tego aby 
kolega Dawid wyszedł z tego obronną ręką i nie upatruje w tym takich historii, że teraz nas się 
będzie sadzić. Niech te instytucje zdecydują w sposób niezależny czy coś ma albo nie takie 
znamiona. Jeżeli nie to będą mu się należały przeprosiny. Wskazał jednak, że nie wyjaśnił tego, 
nie przeprosił, nie miał poczucia winy, każdy przecież może się pomylić. Jednak na pewnych 
funkcjach, będąc radnym powiatowym nie powinno dochodzić do tego, chyba, że ma rację. 
Uznał więc, że teraz należy poprosić zastępcę prezydenta Dawida Wacławczyka żeby 
przedstawił swoje stanowisko, jak również radną Annę Wacławczyk jako szefową klubu, 
choćby z tej natury powinna poczuwać się odpowiedzialna i jej stanowisko dla niego osobiście 
jest istotne. Sprawa nie może się też przeciągać, bo to narasta i nikt się nie przejmuje, że to idzie
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na naszą radę. Wskazał, że to jest obraz rady i społeczeństwo nie może myśleć w kategoriach, 
że wybiera kombinatorów, złodziei, manipulantów, itd. Jeżeli więc pan Dawid Wacławczyk się 
z tego wybroni, nie popełnił żadnego czynu karalnego to bardzo dobrze. Czy nasze przeprosiny 
muszą być aż tak wielkie, jeżeli mieliśmy takie podejrzenia, a prawo jest takie, że każe to nam  
zgłaszać, a prawnicy nasi, zewnętrzni nie zostali do tego zaangażowani to władza wykonawcza 
miała świadomość tego co za tym idzie, co za tym stoi. Wiele też osób zaczyna myśleć w takich
kategoriach, że w urzędzie miasta jest wiele innych takich dokumentów, opracowań i komisja 
rewizyjna powinna się zastanowić nad przejrzeniem tych dokumentów. Wskazał na przykłady 
firm piszących opracowania do wielu urzędów, powielających to samo. Dalej uznał, że to 
opracowanie jest sprzeczne ze stanem faktycznym i pan Dawid Wacławczyk też sobie 
zaprzecza. Poza tym uznał, że jest rok pandemiczny i nie są nam potrzebne opracowania, które 
zwiększą ilość turystów. Na koniec poprosił o dopuszczenie do głosu zastępcę prezydenta 
miasta i przewodniczącą klubu radnych. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że również uważa, że jest to zrzucanie 
odpowiedzialności na radę. Uznała, że każdy powinien tą odpowiedzialność wziąć na siebie, a 
nie zrzucać tego na radę, która nie ma odpowiedzialności prawnej. Uznała, że jest to brak 
odpowiedzialności za to co się mówi. Dalej przytoczyła zdanie z przygotowanej dokumentacji : 
„ Co istotne, poszczególne fragmenty zostały zapożyczone bez podania źródła, zaś w całym 
tekście Dawida Wacławczyka brak jest informacji o tym, że korzysta on z tekstu Grzegorza 
Wawocznego.”, które uznała za nieprawdziwe, które jest kłamstwem ponieważ w opracowaniu 
Dawida Wacławczyka jest zdanie, że korzysta on z opracowania Grzegorza Wawocznego, z 
podaniem tytułu, nawet jest zdanie, że za zgodą autora. Uznała, że plagiat jest wtedy gdy ktoś 
nie podaje autora w swoim opracowaniu. Dalej zacytowała fragment opracowania Dawida 
Wacławczyka - „Aby niniejsze opracowanie miało charakter spójny i całościowy, wspomniana 
wyżej koncepcja została za zgodą autora przedstawiona w poszczególnych częściach 
poniższego dokumentu. Autor niniejszego opracowania uzupełnił ją jednak o własne uwagi, 
przemyślenia i propozycje.” i zadała pytanie czy autor Dawid Wacławczyk, nie mówi, że 
korzysta z pracy Grzegorza Wawocznego. Następnie dodała, że absolutnie  nie zgadza się z 
państwa uzasadnieniem, nie zgadza się z załatwianiem prywatnych państwa rzeczy przez radę 
miasta i umywaniem rąk od odpowiedzialności. Wskazała, że jeżeli państwo są zdecydowani, że
jest to plagiat to powinni złożyć zawiadomienie w swoim imieniu, pani Anna Szukalska, pan 
Michał Szukalski, pan Piotr Klima. Proszę wziąć tą odpowiedzialność. Jeżeli będzie to 
zniesławienie to do państwa będzie wracał autor tego dokumentu. Porównała to do działania 
klasy 3b. Po czym przeprosiła za to porównanie. Następnie odnosząc się do poprzedniej 
kadencji i potrzeby stanięcia za radną w sprawie utraty pracy przekazała, że wtedy dwójka 
radnych uznała, że z ciekawości należy to wysłać do WSA i dzisiaj państwo również z 
ciekawości chcą wysłania tego do prokuratury. Podkreśliła, że plagiat jest wtedy gdy nie 
przytacza się autora.                                                

 Radny Piotr Klima (Ad Vocem) uznał, że wmawianie nam roli piłata i robienia tego z 
ciekawości to poważna sprawa. Zastanawia go to, że prezydent i zastępca nie sięgnęli o opinie 
do starosty. Dalej uznał, że wychodzi na to, że komisja rewizyjna jest niepotrzebna. Wskazał, że
rada jest organem kontrolnym i do tego powołuje komisję rewizyjną. Nie żałuje też 
przewodniczącego, że będzie musiał podjąć się pewnych czynności, bo to nie jest nic strasznego
ale jedynie to się długo ciągnie. Uznał, że satysfakcja jest wtedy gdy osoba jest przez sąd 
uwalniana od zarzutów. Dodał, że pan Dawid Wacławczyk powinien tu dzisiaj być.     

 Radna Anna Ronin zapytała osoby, które chcą złożyć to zawiadomienie, na czyją szkodę działał
pan Dawid Wacławczyk. Po drugie wskazała, że brakuje kompletu dokumentów, nie ma tutaj na
ten moment  opracowania Dawida Wacławczyka, nie ma opracowania Grzegorza Wawocznego,
nie ma zestawienia zapożyczeń. Po trzecie zapytała o którego przewodniczącego chodzi.  
Uznała, że wiceprzewodniczący ma ograniczone kompetencje. Dalej wskazała, że postępowanie
będzie trwało, tak więc który przewodniczący będzie odpowiadał. Na chwilę obecną rada nie 
ma przewodniczącego rady, a składamy zawiadomienie.      

 Radny Piotr Klima (Ad Vocem) zapytał dlaczego tak długo to trwało aby wydobyć ten 
dokument, to opracowanie. Dodał, że ludzie go pytali, czy ten czas nie został wykorzystany na 
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to aby w tym opracowaniu pewne rzeczy pozmieniać. Zapytał czy jest pierwotny dokument. 
Dalej uznał, że taki dokument powinien być pokazany radzie od samego początku. 

 Radny Stanisław Borowik uznał, że sprawa ma kilka elementów, które należy sprawdzić. Jedno 
jest pewne, że jeżeli dogadują się pan Grzegorz Wawoczny i pan Dawid Wacławczyk to za to 
nie powinno się brać pieniędzy. Wskazał, że jest to przekazania czyjegoś pomysłu, a ta osoba 
bierze za to pieniądze. Nie ma na pewno umowy pomiędzy obu panami. Uznał, że tego nie 
powinien zrobić pan Dawid Wacławczyk. Trzeba to po prostu sprawdzić.   

 Radny Piotr Klima zapytał po co ten dokument był zrobiony skoro nie miał być dla radnych. 
Dla kogo więc został zrobiony i jak miał być wykorzystany. 

 Radny Mirosław Lenk przysłuchując się tej dyskusji ma wrażenie, że rada miasta próbuje 
zastępować organy sprawiedliwości. Wskazał, że rada nie bada tej sprawy. Nie próbujmy tutaj 
szukać winnych. Wskazał, że jest domniemanie niewinności i trzeba zakładać, że osoba nie 
popełniła czynu zabronionego, co nie przeszkadza składać zawiadomień w różnych formach.  
Po to jest art. 304 KPK aby te sprawy wnosić jeśli ma się podejrzenia, żadnych pewności.  
Dodał, że jest to bolesne dla takiej osoby, bo wiąże się to z nieprzyjemnymi rzeczami. Życzy 
panu Wacławczykowi żeby nie okazało się to czynem zabronionym. Etycznie to można oceniać 
ale jako radny nie zamierza w tej sprawie zabierać głosu. Poprosił więc radnych aby nie 
próbować tutaj rozstrzygać. Dalej wskazał, że mogą to zrobić osoby ale radzie też przysługuje 
takie prawo. W tej kwestii należy więc przestać już dyskutować. 

 Radny Piotr Klima (Ad Vocem) przekazał, że należy mieć świadomość, że to chodzi o 
pieniądze rzędu 50.000 zł. Dwa razy zapłacono. Zapłacił powiat i zapłaciło miasto. To 
opracowanie tyle kosztowało, a w normalnych warunkach pracy samorządu to jeden samorząd 
przekazuje drugiemu.

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że nie można mówić już teraz, że coś jest złe. 
 Radny Piotr Klima przekazał, że życzy koledze Dawidowi aby sprawa zakończyła się dobrze. 
 Radny Jarosław Łęski nie może ostatnio nadziwić się temu co dzieje się w radzie, temu co 

dzieje się w komisjach, a tym co jest napisane w obowiązującym statucie. W tym statucie 
jedyne miejsce dla zgłaszania zawiadomień w prokuraturze jest zarezerwowane dla komisji 
rewizyjnej. Być może rada powinna zlecić zbadanie tej sprawy komisji rewizyjnej i być może to
komisja rewizyjna gdy dopatrzy się pewnych rzeczy powinna wystąpić do przewodniczącego z 
taką informacją. Dalej przekazał, że gdy radni będą to głosować to aby mieli na uwadze art. 
234, 238 i 255 KK, żeby z pełna świadomością wziąć udział w tym głosowaniu. Zaznaczył, że 
nie przekonują go argumenty zawarte w piśmie, przekonują zaś wyjaśnienia zastępcy 
prezydenta miasta Dawida Wacławczyka dlatego też poprosił aby przy głosowaniu zaznaczyć 
przy nim brak głosu.      

 Radny Piotr Klima (Ad Vocem) zapytał prezydenta miasta dlaczego ten dokument ukrył przed 
radnymi i nie pokazał go na samym początku jak zawarł transakcję, kupił to.    

 Radny Mirosław Lenk (Ad Vocem) przekazał, że nie zgadza się z radną Zuzanną Tomaszewską,
bo gdyby to była praca magisterska to byłby plagiat. Wskazał, że nie wystarczy wskazać z 
czego się korzysta. Tutaj można mieć wątpliwości czy to jest  dzieło czy nie ale od tego jest 
organ, który ma to zbadać. Dodał, że rzeczywiście statutowo komisja rewizyjna ma prawo 
zgłaszać to, w wyniku prowadzonych przez siebie kontroli. Tutaj jednak radzie kontrola nie 
przysługuje, w każdym razie popełniono by błąd kierując tą sprawę do komisji rewizyjnej.  To 
trudna i delikatna sprawa i od tego są inne organy. Dodał, że nie widzi tutaj większego błędu i 
uważa, że tym działaniem zostanie przerwaną niepotrzebna dyskusja.   

 Radny Marcin Fica zapytał prezydenta miasta, który kupił to opracowanie czy ma opinię 
radców prawnych, że jest to zrobione zgodnie z prawem. Zapytał czy w tym czasie gdy pan 
Dawid Wacławczyk uzyskał zgodę pana Grzegorza Wawocznego nie było to już własnością 
powiatu. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że na teraz nie dysponuje pełną opinią prawną, to 
jest analizowane. Wyjaśnił też, że nic nie zostało ukryte, zostało to zlecone przez wydział, 
znajdowało się w dokumentach  dostępnych wydziałowi i było używane do przeprowadzenia 
koncepcji połączenia zamku i muzeum w ramach współpracy między powiatem a miastem. W 
stosownym więc czasie radnym byłoby to przedstawione. Jednakże ze strony starostwa, od 
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pewnego momentu prace w tym zakresie posuwały się bardzo wolno.
 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner  z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji 

zarządził głosowanie przedmiotowej uchwały z uwzględnieniem przedstawionych poprawek.     
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwała w sprawie złożenia zawiadomienia o podejrzeniu popełnienia przestępstwa z
uwzględnieniem zgłoszonej autopoprawki i poprawki.  
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 5
Wyniki imienne:
ZA (12)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Michał Kuliga, 
Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał
Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (2)
Jarosław Łęski, Zuzanna Tomaszewska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior
BRAK GŁOSU (2)
Magdalena Kusy, Anna Ronin
NIEOBECNI (5)
Leon Fiołka, Zygmunt Kobylak, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Wacławczyk

Rada podjęła Uchwałę Nr XXVIII/393/2021 w sprawie złożenia zawiadomienia o podejrzeniu 
popełnienia przestępstwa.

27. Uchwała zmieniająca uchwałę nr XXXI/453/2009 Rady Miasta Racibórz z dnia 29 
kwietnia 2009 r. w sprawie określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji w 
spółkach prawa handlowego przez Prezydenta Miasta Racibórz.

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner poprosił o opinię radcy prawnego. 
 Radca Prawny Marek Harz przekazał, że przedmiotową uchwalę radcowie otrzymali ok. 22:30, 

dlatego też nie jesteśmy wstanie odpowiedzialnie zaopiniować tej uchwały pozytywnie. 
Wymaga to analizy, co najmniej kilku ustaw. Poprosił więc o rozważenie głosowania tej 
uchwały na kolejnej sesji. Wskazał również, że w podstawie prawnej jest tylko odwołanie do 
ustawy samorządowej co wydaje się zbyt ubogie. 

 Radny Jarosław Łęski zapytał autorów uchwały jaka jest różnica w uzasadnieniu tej uchwały i 
uchwały, która ma być zmieniona. Chodzi o to jakie są faktyczne powody. Dodał, że 2009 r. 
ówczesny prezydent, a obecnie radny Mirosław Lenk otrzymał takie uprawnienie, teraz zaś 
wnosi z innymi radnymi aby to uprawnienie prezydentowi odebrać.  

 Radny Mirosław Lenk (Ad Vocem) przekazał, że w tej kwestii się wypowiadał. Wskazał, że ta 
zmiana powoduje, że prezydent miasta będzie musiał uzyskać akceptacje rady w każdej kwestii,
również przy wnoszeniu udziałów w spółkach prawa handlowego. Nie przeczy, że jest to w 
związku z brakiem odpowiedniego zapisu w uchwale i wniesieniu udziałów do spółki Unia 
Racibórz.   

 Radny Jarosław Łęski zapytał czy od 2009 r. nie było takiej potrzeby.
 Radny Mirosław Lenk przekazał, że nigdy nie przydarzyło mu się wniesienie udziałów do 

spółki, zawsze była to odrębna pozycja w budżecie z konkretnym wykazaniem nazwy spółki. 
Dodał, że ma świadomość późnego dostarczenia tej uchwały. Zadeklarował, że więcej już tak 
nie będzie czynił, skoro jednak wprowadzono ten projekt do porządku to zachęcił radnych do 
głosowania. Dodał, że ta uchwała nie szkodzi prezydentowi miasta, a wręcz przeciwnie 
zapewnia mu większe bezpieczeństwo. Wskazał, że starał się to przygotować jak najlepiej, 
niemniej nie jest prawnikiem więc nadzór prawny wojewody może czegoś tam się doszukać się,
wtedy będzie wnioskował o poprawienie tej uchwały. 

 Radna Anna Ronin przekazała, że nie mamy opinii prawnej tego projektu uchwały, a statut nasz
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stanowi, że jest to wymagane. Poprosiła aby nie łamać prawa. Dalej uznała, że jeżeli to znajduje
się w ustawie to w jakim celu wprowadzać to do uchwały. 

 Radny Mirosław Lenk (Ad Vocem) przekazał, że ustawa o samorządzie gminnym takie 
uprawnienie daje radzie miasta ale daje też możliwość przeniesienia tego uprawnienia na organ 
wykonawczy, decyzją rady oczywiście. Może bez tego byłoby to dla rady zbyt uciążliwe, choć 
to kilka przypadków w ciągu roku. Następnie zapytał radcę prawnego czy  w związku z zapisem
statutu będzie to obarczone wadą prawną bo wtedy jest gotowy rozważyć inną drogę. 

 Radca Prawny Marek Harz wskazał, że § 48 ust. 4 statutu mówi, że projekty uchwał są 
opiniowane co do ich zgodności z prawem przez radcę prawnego. Dodał, że nie jest wstanie 
tego zaopiniować, ani pozytywnie, ani negatywnie. Uchwala jest więc obarczona wadą prawną.

 Radny Mirosław Lenk zgłosił formalny wniosek o wycofanie przedmiotowego projektu 
uchwały z porządku obrad dzisiejszej sesji. Dodał, że wróci z tą uchwałą w miesiącu lutym.       

 Radna Anna Szukalska przekazała, że dzisiaj przegłosowano uchwałę budżetową i nie widziała 
w niej zapisu o zamiarze podwyższania kapitału zakładowego spółki Unia Racibórz, ale 
poprzednio tego zapisu też nie było wprost dlatego też zapytała prezydenta miasta czy zamierza 
do lutego podwyższyć kapitał zakładowy spółki Unia. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że na teraz nie ma takich przesłanek aby takie 
decyzje podejmować.  

 Radny Piotr Klima przekazał, że chciałby poznać decyzje prezydenta miasta co do dalszych 
losów spółki Unia, bo naprawić się już jej nie da, to jest bankructwo i sprawa będzie się 
ciągnęła negatywnie za samorządem raciborskim. 

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner poprosił aby radny Piotr Klima poczekał ze swoimi 
pytaniami do kolejnego punktu obrad. Następnie zarządził głosowanie wniosku formalnego 
radnego Mirosława Lenka. 
Głosowano wniosek w sprawie:
wycofania z porządku obrad Uchwały zmieniająca uchwałę nr XXXI/453/2009 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 29 kwietnia 2009 r. w sprawie określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania 
udziałów i akcji w spółkach prawa handlowego przez Prezydenta Miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6
Wyniki imienne:
ZA (17)
Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, 
Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Justyna 
Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (6)
Stanisław Borowik, Leon Fiołka, Zygmunt Kobylak, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, 
Anna Wacławczyk

Rada wycofała z porządku obrad Uchwałę zmieniająca uchwałę nr XXXI/453/2009 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 29 kwietnia 2009 r. w sprawie określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania 
udziałów i akcji w spółkach prawa handlowego przez Prezydenta Miasta Racibórz. 

28. Wolne wnioski i informacje.

 Radny Piotr Klima przekazał, że ma dwie sprawy. Pierwsza dotyczy raciborskiego szpitala. 
Przekazał, że chciałby radnym przedstawić koncepcje przywrócenia działania tego szpitala. 
Zaapelował jednak do radnych o pomoc w tym zakresie i stworzenia zespołu aby wspólnie 
przygotować taką koncepcje.  Dodał, że druga sprawę przedstawi za chwilę.    

 Radny Jarosław Łęski przekazał, że od radnego Leona Fiołki otrzymał korespondencje, która w 
dniu 27 stycznia br. została przekazana Wiceprzewodniczącemu RM Marianowi Czernerowi,   
jest mail mieszkańca, którego nie chce tutaj cytować ale zapytał jakie czynności od 27 stycznia 
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podjął w tym zakresie wiceprzewodniczący rady. Chodzi o miejsce zamieszkania jednego z 
radnych.  

 Radny Piotr Klima poprosił o jednoznaczne wypowiedzenie się w zakresie spółki Unia 
Racibórz. Wskazał, że jest to spółka bankrut , co oczywiście może się wydarzyć, niemniej nie 
trzeba dalej ponosić tego konsekwencji. Zapytał kiedy prezydent zamierza zakończyć ten temat,
albo też ma jakieś rewolucyjne rozwiązania aby sprawę jeszcze ratować. Uznał, że ten 
eksperyment się nie powiódł. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że na tak postawione pytanie odpowiedź jest 
bardzo prosta. Są to decyzje podejmowane przez ewentualne walne zgromadzenie spółki . 
Walne zgromadzenie zapewne odbędzie się w najbliższych dniach i wówczas postanowi jakie 
będą dalsze losy spółki.     

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner udzielając informacji radnemu Jarosławowi 
Łęskiemu przekazał, że z treści maila wynika, że jest on skierowany do przewodniczącego 
Leona Fiołki ale też do radnego aby podjął temat na sesji. Dodał, że oczywiście skonsultuje ten 
temat z nadzorem prawnym aby zastosować odpowiednią formę prawną w tym zakresie. 

 Radny Michał Kuliga przekazał, że też otrzymuje różnego rodzaju maile. 
 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner przekazał, że w mailu jest prośba skierowania do 

radnego Leona Fiołki o to aby zadał pytanie radnemu na sesji. Wskazał, że radnego Leona 
Fiołki nie ma w tej chwili na sesji  więc nie jest wstanie go zapytać czy to pytanie chce zadać.  

 Radny Jarosław Łęski przekazał, że taka prośba została przekazana przez radnego Leona Fiołki,
który musiał szybciej wyjść. Nie jest wstanie odpowiedzieć na pytanie czy radny Leon Fiołka 
zna tą osobę czy jej nie zna. 

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner przekazał, że jeżeli chodzi o postępowanie ze strony 
rady, czy przewodniczącego to wymaga ono jeszcze pewnej analizy. Brak jest danych 
osobowych więc nie wiadomo jak traktować ten dokument.  

 Radny Jarosław Łęski przekazał, że pytał o to czy wiceprzewodniczący Marian Czerner  podjął 
jakieś działania w tej sprawie. 

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner przekazał, ze pytanie jest dwutorowe.
 Radny Mirosław Lenk zapytał czy korespondencja jest od określonej osoby bo wtedy jest 

procedura.  
 Radna Anna Szukalska przekazała, że pamięta taką historie pisma, które wpłynęło do 

przewodniczącego Leona Fiołki, bardzo brzydkie, szkalujące radnego i przewodniczący rady 
poinformował radnego, że coś takiego wpłynęło, radny chciał podjąć kroki prawne, skierować 
ta sprawę na drogę postępowania sądowego i w tym momencie przewodniczący Leon Fiołka 
przekazał, że nie może tego udostępnić bo zostało to wysłane na adres prywatny. Wskazała 
jednak, ze do kontaktu przewodniczący podał taki adres, a nie inny. 

29. Zakończenie sesji.

 Wiceprzewodniczący RM Marian Czerner z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął 
XXVIII sesję Rady Miasta Racibórz, godz. 0:19 dnia 4 lutego 2021 r. 

                                                                              Wiceprzewodniczący Rady

                                                                                                          Marian Czerner

Przygotował: Leszek Jureczko
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